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Co nás čeká do konce roku

Rok 2016 se pomalu dostává do svého posled-
ního čtvrtletí. Co nás v posledních třech měsících 
roku čeká? Z větších akcí se můžeme těšit třeba 
na 15. října, kdy se bude konat na zámku již třetí 
ročník festivalu svíčkové omáčky. Zároveň pro-
běhnou v  sobotu 15. října poslední letošní far-
mářské trhy.  V sobotu 26. listopadu se můžeme 
těšit na adventní trhy spojené s tradičním ohňo-
strojem a mostovým plesem. Je to až k nevíře, jak 
čas letí, letos je to již 20 let od slavnostního ote-
vření nového silničního mostu přes Berounku. 
A  10. prosince se bude konat, opět na zámku, 
dětský jarmark.

A jaké nové stavby můžeme očekávat v našem 
městě? Ještě letos bychom rádi provedli některé 
z  plánovaných oprav na zmíněném mostě, kon-
krétně opravy dilatačního závěru. Další opravou 
by měly být nátěry mostu a  nový chodník na 
mostě. Tyto práce by měly být provedeny buď 
ještě letos, nebo v první polovině příštího roku.

V letošním roce se město zaměřilo na rozsáh-
lejší investice do nového veřejného osvětlení. To 
bylo instalováno v  ulicích Hálkově, Raisově, Pod 
Penzionátem, Černolické a  v  několika dalších 
ulicích byly doplněny jednotlivé lampy. Do konce 
roku bychom však měli realizovat nové osvět-
lení v ulici Všenorské, resp. v její části od závor po 
podchod k  nádraží. V  této ulici sice osvětlení je, 
ale jeho lampy jsou ve velmi špatném technic-
kém stavu (v minulosti tu dokonce došlo k pádu 
jednoho stožáru osvětlení, který byl u paty zcela 
narušen korozí a zlomil se).

Město má dále požádáno o  několik dotací 
na rozsáhlejší stavební akce. Konkrétně na roz-
šíření parkoviště u  nádraží, na nový chodník 
podél Pražské ulice a na obnovu cest a vodotečí 
v  lese, který je ve vlastnictví města. Pokud vše 

dobře dopadne a  budeme s  žádostmi o  dotace 
úspěšní, měly by se však tyto projekty realizovat 
až v příštím roce.

Kácení stromů podél 
cyklostezky a ošetření stromů 
v parku

Jak jsme vás již informovali v červencovém Infor-
mačním listu, bylo zastupitelstvem města na 
konci června z  bezpečnostních důvodů schvá-
leno pokácení stromořadí přestárlých topolů 
podél cyklostezky do Černošic. Toto rozhodnutí 
vzešlo z  posouzení těchto stromů, které jsou 
v  špatném stravu a  vážně ohrožují pádem větví 
lidi, pohybující se na cyklostezce. Podobný strom 
těžce zranil cyklistu na cyklostezce v sousedních 
Černošicích. Od schválení zastupitelstvem byly 
podniknuty kroky k  povolení pokácení těchto 
stromů, což si vyžádalo poměrně dlouhou dobu. 
Důležité bylo zejména odborné posouzení, zda 
v  dutinách stromů nehnízdí chránění netopýři. 
V  několika stromech byli netopýři odborníky 
ze ZO ČSOP Nyctalus nalezeni. Při zásazích do 
těchto stromů bude nutno postupovat v souladu 
s  pokyny ochranářů tak, aby nedošlo k  ohro-
žení těchto chráněných živočichů. Část stromů 
(konkrétně 13 z  celkových  62) je na pozem-
cích Povodí Vltavy, které bude jejich kácení řešit 
samostatně. Kácení zbylých stromů zajistí město, 
přičemž kácení bude provádět společnost Dřevo-
šrot. Kácení topolů by mělo být zahájeno v  nej-
bližších dnech (konec září, začátek října). Po dobu 
kácení bude z  bezpečnostních důvodů bohužel 
nutno uzavřít cyklostezku. Za vykácené stromy 
by měla výt vysazena náhradní výsadba vhodněj-
ších druhů stromů.

Z důvodů bezpečnosti a nezbytné pravidelné 
údržby stromů jsme zadali odborníkům v oblasti 

dendrologie též posouzení stromů v  dobřicho-
vickém parku. Na základě odborného posouzení 
stavu těchto stromů bude v nejbližší době prove-
deno prořezání suchých větví stromů v parku, aby 
se co možná nejvíce eliminovalo nebezpečí pádu 
větví z těchto stromů. V případě, že bude některé 
stromy nutno porazit, bude za ně opět navržena 
náhradní výsadba.

Vylepování plakátů po městě

V poslední době se stéle častěji v Dobřichovicích 
setkávám s  nelegálním výlepem plakátů na roz-
ličné plochy a mobiliář města. Dle mého názoru je 
toto jednání přinejmenším velmi neohleduplné. 
Téměř ve sto procentech případů totiž dotyčný 
vylepí plakát, pokud možno ještě nějakým pořád-
ným lepidlem, které jen tak „nepustí“, s odstraně-
ním plakátu po skončení akce (ať již jde o volby, či 
cokoli jiného) si však již starost nedělá. Technické 
služby pak mají zbytečnou práci navíc s  odstra-
ňováním těchto nelegálních výlepů. Posledním 
podobným případem byly plakáty hnutí ANO, 
které byly vylepeny na mnoha místech Dobřicho-
vic, dokonce i  na městském mobiliáři jako jsou 
koše na odpad a  to bez souhlasu města. Chtěl 
bych proto požádat všechny, kteří by rádi své 
plakáty vylepovali po Dobřichovicích, aby k jejich 
výlepu využívali pouze k tomuto účelu určených 
ploch. Město má zřízeno několik veřejných pla-
kátovacích ploch, kde je možno umístit plakát či 
inzerát zcela bezplatně. Tato místa jsou v ulici Ang-
lické u  lávky, v Březové, v parku, u podchodu na 
nádraží, v ulici Na Vyhlídce, na křižovatce Anglické 
a Pražské. Nechceme ale, aby byly plakáty lepeny 
na městský majetek. Je to nejen nevzhledné, ale 
likvidace těchto nelegálních výlepů zbytečně při-
dělává práci zaměstnancům technických služeb.

Petr Hampl

V ulici Ke Křížku se chystá 
obnova křížku, podle kterého 
se ulice jmenuje

Je to již několik let co bývalý starosta RNDr. Václav 
Kratochvíl přišel s  nápadem obnovit na konci 
ulice Ke Křížku  v padesátých letech odstraněný 
litinový křížek na podstavci. Tento křížek zde byl 
umístěn jako připomínka či jako symbol odpuš-
tění za zločin spáchaný v  těchto   místech v  18. 
století. Křížek byl v  padesátých letech   zničen, 
snad při polních pracích na sousedním poli. Zbyl 
po něm jen název ulice, která opravdu ke křížku 
vedla a snad opět povede.

Realizace obnovy křížku znamená nejen 
najít odpovídající litinový kříž, ale též vytipo-
vat vhodné místo pro jeho umístění. Z  několika 

možností  byl nakonec vybrán cíp na křižovatce 
ulic Ke Křížku a  Randova. Na zpracování archi-
tektonické podoby umístění křížku a  jeho okolí 
se podílela arch. Edita Lisecová z architektonické 
kanceláře Roman Koucký architekti. Vybrané 
místo tvoří přirozené ukončení promenádní ulice 
5. května. Kolem křížku bude kamenná dlažba, 
lavičky a zeleň. Věříme, že zde vznikne hodnotný 
prostor, který vytvoří genius loci této části Dob-
řichovic.

Michael Pánek

Informace z městského úřadu

Sběr a odvoz nebezpečného odpadu
Termín svozu nebezpečného odpadu bude 
v sobotu dne 22. října 2016.  

Kontejner bude přistaven jako obvykle:
od 9.00 do 10.00 u nádraží
od 10.00 do 11.00 před městským úřadem
od 11.00 do 12.00 před budovou mateřské 

školy
od 12.00 do 13.00 u  recyklačního dvora na 

ulici 5. května.
Za odložení vašeho nebezpečného odpadu 

do kontejneru nebudete osádce vozu nic platit, 
protože náklady jsou pokryty poplatkem za 
odpad, který jste jistě již zaplatili.

Nebezpečným odpadem jsou staré barvy 
a  jejich zbytky, ředidla, staré štětce, hadry od 
barev, oleje, filtry z  aut, autobaterie, nespotře-
bované prostředky na ochranu rostlin, nespotře-
bované fotochemikálie, zářivky a  výbojky, staré 
televizory nebo jejich obrazovky, součásti počí-
tačů, staré elektrické spotřebiče, veškeré mono-

Slovo starosty

Domácí zpravodajství

Obrázek na titulní straně: Foto Hynek Moravec
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články a  podobné suché baterie a  další nebez-
pečný odpad.

Nebezpečný odpad nepatří do popel-
nice, protože se musí odborně recyklovat nebo 
ukládat na speciálně zabezpečenou skládku, kde 
neohrožuje naše životní prostředí.

Nádoby na bioodpad
Jak jste jistě zaznamenali, v letních měsících pro-
bíhal průzkum zájmu občanů Dobřichovic o zajiš-
tění individuálních nádob na bioodpad. Po jeho 
vyhodnocení rozhodne rada o  dalším postupu 
v  otázce sběru a  likvidace bioodpadu. Jedná 
se pouze o  odpad ze zahrad, např. trávu, nikoli 
o zbytky z kuchyně nebo potravinářské oleje.

Uzávěrka pro podávání formulářů potenciál-
ních žádostí o vlastní nádobu na bioodpad, které 
naleznete na webových stránkách města nebo 
v  podatelně městského úřadu (stačí ale i  mail 
s informací o zájmu o nádobu s uvedením před-
pokládaného počtu vývozů ve vegetační sezóně 
a adresou zájemce, který bude zaslán na adresu 
tajemnik@dobrichovice.cz) bude 31. října 2016.

Upozornění na nedoplacené poplatky ze 
psů a z odpadu
Podle obecně závazné vyhlášky byl termín pro 
zaplacení poplatku ze psů do 31. března a  z 
odpadu do 30. června. Od 1. listopadu bude 
podle uvedené vyhlášky poplatek pro ty, kteří 
letos svou povinnost ještě nesplnili, zdvojná-
soben. Pokud jste dosud za rok nezaplatili, 
udělejte tak obratem do konce října, abyste 
nemuseli platit dvojnásobek!

Recyklace elektrických spotřebičů
Společnost ASEKOL nás informovala, že loni 
občané Dobřichovic odevzdali k recyklaci 85 tele-
vizorů, 9 monitorů a 1.609,34 kg drobného elektra.

Z textu této organizace dále citujeme: Snaha 
obyvatel města recyklovat staré a  nepoužívané 
elektrospotřebiče se již několik let vyplácí. Naše 

město obdrželo certifikát vypovídající nejen 
o přínosech třídění televizí a počítačových moni-
torů, ale také o velkém významu sběru drobných 
spotřebičů, jako jsou mobilní telefony. Díky envi-
ronmentálnímu vyúčtování společnosti ASEKOL 
můžeme nyní přesně vyčíslit, o  kolik elektrické 
energie, ropy, uhlí, primárních surovin či vody 
jsme díky recyklaci vysloužilého elektra ušetřili 
ekosystém Země. Víme také, o jaké množství jsme 
snížili produkci skleníkových plynů CO2 nebo 
nebezpečného odpadu. Informace vycházejí ze 
studií neziskové společnosti ASEKOL, která s obcí 
dlouhodobě spolupracuje na recyklaci vytřídě-
ných elektrozařízení.

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti ASEKOL vyplývá, že občané Dob-
řichovic v  loňském roce vytřídili 85 televizorů, 
9  monitorů a  1 609,34 kg drobných spotřebičů. 
Tím jsme uspořili 53,82 MWh elektřiny, 3 042,72 
litrů ropy, 222,54 m3 vody a 1,64 tun primárních 
surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových 
plynů o 11,17 tun CO2 ekv., a produkci nebezpeč-
ných odpadů o 44,28 tun.

Výsledek studie jednoznačně prokázal, že 
zpětný odběr elektrozařízení, i  těch nejmen-
ších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na 
životní prostředí. Když si uvědomíme, že recyk-
lace běžných 100 televizorů uspoří spotřebu 
elektrické energie pro domácnost až na 4 roky, 
nebo ušetří přibližně 400 litrů ropy potřebných 
až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to impo-
zantní čísla. Pozitivní zprávou pro uživatele počí-
tačů také je, že odevzdání 10 vysloužilých moni-
torů ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod 
notebooku po dobu necelých 5 let. Všichni ti, 
kteří tříděním takto zásadně přispívají k ochraně 
životního prostředí, si zaslouží obrovský dík.

Studie LCA posuzuje systém zpětného 
odběru CRT televizorů, počítačových monitorů 
a  drobného elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, 
dopravu a  zpracování až do okamžiku finální 
recyklace jednotlivých frakcí vyřazených spotře-
bičů do nového produktu. Pro každou frakci byly 
vyčísleny dopady na životní prostředí. Výsledky 
studie jsou prezentovány jako spotřeba energie, 
surovin, emise do ovzduší, vody a  produkce 
odpadu. Konečná bilance vyzněla pro zpětný 
odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to 
ve všech aspektech.

Sbírka použitého šatstva a dalších potřeb 
z domácností
Diakonie Broumov nás informovala, že ve dnech 
26. – 30. 9. 2016 proběhne v  Dobřichovicích 
opět sběr použitého šatstva a  jiných potřeb pro 
domácnosti pro potřebné. O místech a přesných 
termínech, které nejsou v  době uzavírky listu 
známé, budete informování na webových strán-
kách města.

Informace k  řešení dopravní situace na 
železničním přejezdu ve Všenorské ulici
Na základě podnětů občanů, kteří požadovali 
změnu přednosti v jízdě u železničního přejezdu 
ve Všenorské ulici, proběhlo jednání s dopravními 
odborníky. O jeho závěrech chceme čtenáře infor-
movat, protože se jedná o  otázku bezpečnosti 
provozu, která se týká i dalších místních řidičů.

Dopravní odborníci podporují stávající 
úpravu, kdy křížení Tyršovy a  Všenorské není 

osazeno dopravními značkami. Auta vyjíždějící ze 
Všenorské mají přednost vůči vozidlům přijíždějí-
cím od nádraží po Tyršově. Zatáčí-li ze Všenorské 
k nádraží (velký oblouk), musejí řidiči dát přednost 
vozidlům přijíždějícím od mostu, ale v  případě, 
že začnou padat závory, mají možnost úniku 
změnou směru jízda doprava k mostu. S jiným 
řešením, např. s  vytvořením hlavní ulice do 
zatáčky Tyršova – Všenorská nesouhlasili.

Podpořili návrh městského úřadu, aby na 
Tyršově byla umístěna ve směru od nádraží 
značka P3 – Konec hlavní pozemní komunikace 
(přeškrtnutý žlutý kosočtverec). Výraznější upo-
zornění typu tabule s  nápisem „Pozor, přednost 
zprava“ zamítli, protože u  železničních přejezdů 
je zakázáno instalovat rozměrnější tabule, které 
by mohly omezovat rozhledové poměry.

Petr Prchal

Oznámení o době a místě 
konání voleb

Vážení občané,
blíží se volby do Zastupitelstva Středočeského 
kraje a  do Senátu Parlamentu České republiky, 
proto dovolte, abych vám podal některé důležité 
informace.

Volby do zastupitelstva kraje i  do senátu se 
konají společně

 v pátek 7. října 2016 od 14,00 hodin do 
22,00 hodin a

 v sobotu 8. října 2016 od 8,00 hodin do 
14,00 hodin.
V případě, že v  senátních volbách proběhne 

druhé kolo voleb, bude uskutečněno hned násle-
dující týden v pátek 14. října 2016 a v sobotu 15. 
října ve shodných časech.

Volební místnosti budou na tradičním místě 
v Základní škole na ulici 5. května 40 (tzv. stará 
škola), a  to pro všechny tři volební okrsky, které 
v Dobřichovicích jsou.

Každý může volit jen v  okrsku, ve kterém je 
přihlášen k trvalému pobytu. Volební okrsek č. 1 
je určen pro občany, kteří jsou přihlášeni k trva-
lému pobytu na pravém břehu Berounky, tzn. 
Brunšov a v Luhu. Volební okrsek č. 2 pro trvale 
přihlášené na území mezi řekou Berounkou až po 
celou Březovou ulicí (včetně) a v úseku od Soko-
lovny ke Karlickému potoku mezi řekou Beroun-
kou a  Pražskou (vto) včetně sídliště. Volební 
okrsek č. 3 je pro občany přihlášené k trvalému 
pobytu severně od Březové až k Polní a v úseku 
od Sokolovny ke Karlickému potoku severně od 
Pražské až k Bezručově ulici.

Občané, kteří se nemohou například ze zdra-
votních důvodů dostavit do volební místnosti, 
mohou požádat okrskovou volební komisi, aby 
v době konání voleb vyslala své dva členy s pře-
nosnou urnou na adresu jeho bydliště. Pokud 
návštěvu volebních komisařů nesjedná někdo za 
něj přímo ve volební místnosti, můžete volat na 
telefonní číslo okrskové volební komise, případně 
na telefon tajemníka Městského úřadu Dobřicho-
vice Mgr. Petra Prchala 739 571 789, který poža-
davek komisi předá.

Podobná volba mimo hlasovací místnost je 
možná jen v  hranicích volebního okrsku, kde je 
volič hlášen k trvalému pobytu. Není možné, aby 
například volič bydlící v ulici Pražské (okrsek č. 2), 

Tajemník Městského úřadu Dobřichovice 
Mgr. Petr Prchal
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ale v  době nemoci pobývající třeba u  rodičů na 
Brunšově (okrsek č. 1), požadoval volbu pomocí 
přenosné urny, a to ani u jedné z komisí. Okrsková 
komise pro Brunšov nemůže volbu přijmout, 
protože volič není z  jejího okrsku, komise pro 
Pražskou nemůže za voličem do jiného okrsku.

Přestože seznam voličů je podrobně porov-
náván s  rejstříkem trvale přihlášených občanů, 
může se z  různých důvodů stát, že volič po pří-
chodu do volební místnosti zjistí, že není zapsán 
ve výpisu ze stálého seznamu voličů. V takovém 
případě se do seznamu dopíše na místě, prokáže-
li svou totožnost a  trvalé bydliště v  příslušném 
volebním okrsku.

Prokázat svou totožnost a  státní občanství 
České republiky musí každý volič. Proto si neza-
pomeňte s  sebou vzít občanský průkaz (pří-
padně pas). Občanský průkaz/pas musí být 
platný, jinak nemůže být volič připuštěn k  hla-
sování.

Občanský průkaz s  ustřiženým rohem 
(například z důvodu změny příjmení) bude také 
přijat. Jen v případě, kdy se volič čerstvě přistěho-
val do Dobřichovic a má občanský průkaz s ustři-
ženým rohem, protože čeká na vydání nového 
průkazu s novou adresou trvalého pobytu, musí 
také doložit potvrzení o  změně místa trvalého 
pobytu.

Ti voliči, kteří si vyzvedli na městském úřadu 
voličské průkazy, mohou volit do krajského 
zastupitelstva i v jiných volebních okrscích, které 
jsou na území Středočeského kraje, a do Senátu 
PS ČR na celém území republiky. Pokud si někdo 
vyzvedl voličský průkaz a  nakonec bude volit 
v Dobřichovicích (např. cesta odpadla), musí ode-
vzdat voličský průkaz u okrskové volební komise, 
jinak mu volba nebude umožněna.

Hlasovací lístky obdrží voliči nejpozději 3 
dny přede dnem konání voleb. Ve dnech voleb 
vydá na žádost voliče v  případě potřeby jeho 
okrsková volební komise nové hlasovací lístky za 
chybějící nebo jinak nepoužitelné (chybně ozna-
čené, zásadně poškozené ap.). Při případném 
druhém kole voleb obdrží volič hlasovací lístky 
přímo ve volební místnosti.

Protože volební strany, hnutí nebo koalice 
nekandidují do zastupitelstvech ve všech 
krajích, nedostane volič hlasovací lístky u  těch, 
které ve Středočeském kole nekandidují. Hlaso-
vací lístky jsou označeny čísly, které však z uve-
deného důvodu netvoří souvislou řadu. Pro Stře-
dočeský kraj obdržíte hlasovací lístky s čísly 1, 2, 
11, 12, 26, 28, 30, 32, 34, 37, 41, 43, 52, 67, 70, 72, 
75, 78, 81, 82. Bude-li některý chybět, vydá vám 
ho okrsková volební komise v  průběhu konání 
voleb.

Právo volit do zastupitelstva kraje nebo 
senátu mají státní občané České republiky, kteří 
dosáhli alespoň druhý den voleb věku nejméně 
18 let a  jsou přihlášeni v  Dobřichovicích k  trva-
lému pobytu. Hlasovat ve volbách nemohou 
ti, kteří jsou ve výkonu trestu odnětí svobody, 
jsou omezeni ve svéprávnosti k  výkonu voleb-
ního práva, případně ti, jejichž osobní svoboda 
byla omezena z důvodu ochrany zdraví lidu, tzn. 
pobyt na infekčním oddělení ap.

Volič hlasuje osobně, není přípustné žádné 
zastoupení! Po příchodu do volební místnosti 
provede volební komise kontrolu, zda má občan 
právo volit v  tomto volebním okrsku (kontrola 

občanského průkazu). Volič obdrží dvě obálky 
opatřené úředním razítkem:

 šedou obálku pro volbu do Zastupitelstva 
Středočeského kraje a

 žlutou obálku pro volbu do Senátu Parla-
mentu České republiky.
Potom se povinně odebere za plentu nebo 

zástěnu, kde vloží do příslušných obálek hlaso-
vací lístek. Kdo se neodebere za plentu nebo 
zástěnu, tomu komise volbu neumožní!

Do šedé obálky vloží jeden hlasovací lístek do 
zastupitelstva kraje, do žluté obálky jeden hla-
sovací lístek do senátu. To je důležité, protože 
záměna obálek znamená neplatnost hlasu! Platný 
je jen hlas do krajských voleb v  šedé a  hlas pro 
senát ve žluté obálce.

Pro volby do zastupitelstva kraje je možné 
před vložením do obálky označit zakroužková-
ním pořadového čísla nejvýše u  4 kandidátů 
preferenční hlas voliče. Musí se jednat o kroužky! 
K  zaškrtnutí, podtržení či jinému označení se 
nepřihlíží. Obdobně, je-li zakroužkováno více 
pořadových čísel, preferenční hlasy se nepočítají. 
Pochopitelně je možné označit i méně kandidátů, 
ale maximálně čtyři.

Zdravotně postižené osoby, které nemohou 
označit lístek nebo ho vložit do obálky sami, 
mohou požádat o  pomoc jiné voliče. Členové 
okrskové volební komise s voliči za zástěnu nebo 
plentu nesmí!

Po vložení hlasovacího lístku do obálky (šedá 
– kraj, žlutá – senát), vhodí volič obálky do uren, 
které jsou také označeny, zda slouží pro volbu do 
zastupitelstva nebo senátu. I zde může zdravotně 
postižený požádat o pomoc jiného voliče, nikoliv 
však člena okrskové volební komise.

Volně vhozené lístky bez obálky, lístky ve 
špatných obálkách (neúředních nebo určených 
pro souběžné volby) jsou neplatné. Stejně tak 
i hlasovací lístky, které jsou přetržené. I více lístku 
v jedné obálce, ať již pro různé strany nebo i více 
pro tutéž stranu, znamenají, že hlas je neplatný.

Věřím, že vám tato obsáhlá informace 
pomohla vysvětlit některé případné nejasnosti. 
Na závěr bych za sebe rád dodal, že věřím, že si 
uvědomujte význam voleb pro naši společnost. 
Ten, kdo nechodí k  volbám, si nemůže stěžovat 
na stav naší společnosti. Voliči, ti mají šanci příště 
nedat hlas kandidátovi, s nímž jsou nespokojeni. 
Názor, že to stejně nemá smysl, může říct jen ten, 

kdo nečte noviny a nedívá se na televizi. To, že se 
v naší společnosti děje leccos s čím souhlasíme, 
anebo nesouhlasíme, je právě důsledkem voleb.

Petr Prchal, tajemník MěÚ Dobřichovice

Tak už nám to zase začalo …

to si asi pomyslel každý z nás, když se ve čtvrtek 
ráno v  7,40 otevřely brány naší školy a  dovnitř 
se radostně nahrnula spousta dětí. Pro většinu 
z  nich to nebylo nic nového, ale pro 79 malých 
kloučků a holčiček to byl okamžik, který zažívali 
poprvé. Na školní zahradě naše prvňáčky slav-
nostně přivítal pan ředitel s  panem starostou 
a pak je již předali svým učitelkám. I  letos   jsme 
otevřeli 4 první třídy. Celkem naší školu navště-
vuje 583 dětí (307 chlapců a 276 dívek), kteří jsou 
rozděleni do 24 tříd, z toho 14 na 1. stupni (353 
žáků) a 10 na 2. stupni (230 žáků).

Všichni učitelé, vychovatelky, kuchařky a další 
zaměstnanci věnovali poslední srpnový týden 
intenzivním přípravám tak, aby se všem dětem ve 
škole líbilo.

Snad se nám to všem podařilo a  společně 
školní rok zvládneme!

P. Mejstříková

Průtoky Berounky

Letošní sucho ovlivnilo i  průtoky Berounky. Tak 
např. v týdnu od 10. do 14. září protékalo Beroun-
kou na nejbližší vodoměrné stanici v  Berouně 
pouze mezi 6 a 9 m3/sec.

Průměrný roční průtok činí 35 m3/sec.
vk

Alotria

Druhou zářijovou sobotu se v    Dobřichovi-
cích   na   zámku   konal   již 13. ročník šermíř-
ského festivalu Dobřichovická Alotria. Počasí 
se více než vydařilo a  i přes veliké vedro, pořa-
datelé odhadují, že akci navštívilo téměř 1000 
diváků. Vystoupilo zde celkem 19 souborů 
z  celé České republiky.   Program byl opravdu 
pestrý.   Vedle   vážných,   či úsměvných šermíř-
ských   vystoupení     jste mohli shlédnout stře-

První den ve škole
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dověký rytířský turnaj   či   ukázky sportovního 
šermu.  Hudební skupina  Tempus  nabídla neo-
renesanční   folk inspirovaný legendární   skupi-
nou  Blackmoore´s  Night . To je jen namátkový 
výčet toho, co letošní Alotria svým divákům 
nabídla. Akci tradičně završila závěrečná ohnivá 
show, ze které je fotografie na titulní stránce listu. 
Atmosféru doplnilo dobové tržiště, kde kromě 
tradičního sortimentu předváděl své řemeslo 
sklář a  sličná kovářka.   Děti se mohly také svézt 
na historickém kovaném kolotoči na kliku,  projet 
se na koni, či vydovádět se  na skákacím hradě.

za pořadatele Město Dobřichovice a  Agen-
turu Alotrium

Ing. Josef Kutílek

3. ročník festivalu svíčkové 
omáčky

Vzpomínám na tatínka, jak občas lamento-
val nad tím časem, co pořád utíká a  sotva se 
člověk naděje, je to, na co jsme se těšili pryč, 
a  už abychom se zase chystali na něco jiného 
a  nového. Tehdy jsem mu až tak nerozuměl, 
ale po létech mu dávám za pravdu. Není to tak 
dávno, co jsme zdobili vánoční stromky, slavili 
Nový rok, pak proběhlo nějaké to lyžování na 
horách, s  jarem přišly farmářské trhy, já měl sta-
rosti s  přípravou srazu korvet, nějaké pokoupá-
níčko v  rámci letní dovolené a  .... Minulý týden 
jsem koupil první vánoční dárek. Ještě než se ale 
dostanu k jeho balení, čeká mě spolu s Jiřím Šaf-
ránkem další ročník svíčkového festivalu.

Pořádající agentura GEI-ŠA se z nahodile fun-
gující zábavní dvojičky institucionalizovala a  je 
z ní zapsaný spolek s vlastním IČ. To ale rozhodně 
není tak důležité, jako to, že již 3. ročník Brdského 
festivalu svíčkové omáčky – memoriálu Jenufa 
Šuchmy, se letos uskuteční v  sobotu 15. října 
2016. Již tradičně na zámeckém nádvoří v centru 
Dobřichovic. Co ale tradiční nebude, je čas. Po 
loňských a  předloňských zkušenostech jsme se 
rozhodli dát té domácí gastronomii více času 
a  prostoru a  rádi bychom s  festivalem plynule 
navázali na farmářské trhy, které se pod zámkem 
konají tentýž den dopoledne.

Vězte tedy, že festival svíčkové omáčky by 
nově neměl být jenom o svíčkové jako takové a že 
soutěž o  tu nejlepší bude patřit k  hlavním pro-

gramovým bodům, ale kromě ochutnávání sou-
těžních vzorků, a  víme dobře, že se na každého 
nedostane, budou návštěvníci moci chutnat i jiné 
dobroty. A  nemusejí to být jenom dobroty od 
profesionálních pekařů, cukrářů, či kuchařů. Jako 
organizátoři budeme rádi, když rozmnožíte řádku 
místních i přespolních, kteří se rádi přijdou poch-
lubit se svou polévkou, jakoukoliv jinou omáčkou, 
domácím moučníkem – prostě nějakou dobro-
tou na kterou jste pyšní a kterou rádi za rozumné 
peníze rozprodáte návštěvníkům. Těm chceme 
nabídnout pohodové odpoledne a  podvečer, 
bez nutnosti vařit oběd a večeři, a trochu zábavy 
pro ně i  jejich děti. Máme dokonce ideu jaké-
hosi monotématického odpoledne, ale protože 
vše je zatím ve stádiu vymýšlení, příp. jednání 
s  konkrétními hosty, nemohu zatím nic prozra-
dit. Zábava by to ale mohla být příjemná. Defini-
tivní program a podmínky nesoutěžní účasti při-
neseme v příštím čísle, čtenáři nechť si zatím pře-
mýšlejí, co by asi tak mohli uvařit, ti soutěžechtiví 
si udělají kolečko v kalendáři a začnou přemýšlet 
o nejlepším receptu.

Takže prosím všechny kuchařky a  kuchaře, 
pekařky, pekaře – neváhejte a  přihlaste se (tel. č. 
605-231 332, nebo e-mail: jiri.geissler@aukcredit.cz) 
buď do soutěže o nejlepší svíčkovou – počet soutě-
žících je omezen na 15 a kdo dřív přijde, ten spíše 
soutěží – nebo se přihlaste se svým pohoštěním 
a zajistěte si tak malý prodejní stánek, kde si budete 
moci vyzkoušet jaké to je, obsluhovat ostatní. Na ty 
i ty a nakonec i na návštěvníky amatérské hodnoti-
telé se již nyní těší Jiří GEIssler a Jiří ŠAfránek.

Sobota ve znamení 
Michelinských hvězd 
a čerstvých ústřic

Jestli počasí jen trochu vyjde, bude to sakra milá 
a  příjemná sobota. No jenom považte. 15. října, 
8 hodina ranní otevře voňavou snídaní na břehu 
Berounky pod zámkem poslední letošní farmář-
ský trh. A nebudou to trhy ledajaké.

Představitelka města mající jejich organizaci 
na starosti, paní ing. Cvrčková slibuje nejenom 
osvědčené prodejce, ale upozorňuje na účast 
dalších, kteří k nám pravidelně nejezdí, o to více 
však sortiment trhu obohatí. A  chystá se i  pan 
Matějka. Ve své „vinné kapličce“ je připraven 

nabídnout francouzskou specialitu Picpoul de 
Pinet, jedno z nejoblíbenějších vín jihu, podáva-
nou speciálně k ústřicím. Kromě této perly budou 
v nabídce další „ústřicová“ vína z jiných regionů.

Pravidelní návštěvníci farmářských trhů 
již tuší, že tato vína budou doprovázet mimo-
řádnou nabídku ústřic, kterou již třetím rokem 
s  velkým entuziazmem zajišťuje Tomáš Dvořák, 
spolumajitel obchodu Appétit de france. Pánové 
letos upouští od rezervačního systému, když ten 
v  minulosti vzal za své díky enormnímu zájmu 
ústřicomilů, kteří vzali ústřicový pult útokem, 
a slibují, že udělají vše pro to, aby se na každého 
dostalo. Přesto si nějaký drobný průzkum trhu 
chtějí připravit a  přivítají, když zájemci o  tuto 
lahůdku napíší na vino@matey.cz, příp. pošlou 
SMSku na 602 352 031 a dají o svém zájmu vědět.

Michelinský šéfkuchař 
a známý zpěvák zasednou 
v porotě pod heslem 
„Zahrádkáři Kersku“

V sobotu odpoledne přijede do Dobřichovic pan 
Roman Paulus, šéfkuchař hotelu Radisson Blu 
Alcron, pod jehož vedením získala restaurace 
Alcron již třikrát Michelinskou hvězdu. K  velké 
radosti pořadatelů pan Paulus přislíbil účast 
v porotě, která bude hodnotit výkony soutěžících 
v souboji o nejlepší svíčkovou.

Kolem poledne se totiž farmářský trh  překlopí 
do 3. ročníku Festivalu svíčkové omáčky – memo-
riálu Jenufa Šuchmy, letos à la Slavnosti sněženek. 
Agentura GEI-ŠA letos večerní zábavu posunula 
do druhé poloviny dne, aby si na své mohlo přijít 
co nejvíce zájemců. Již od oběda budou k dispo-
zici ochutnávky jídel, nejenom svíčkové. Řada 
prodejců z farmářského trhu zůstane i odpoledne 
a bude doplněna o další stánky s jídlem.

Vlastní soutěž o  nejlepší svíčkovou vypukne 
již ve 14 hodin, přístup do soutěžního prostoru 
budou mít opět jen majitelé degustačních pásků, 
které budou v předprodeji v Café galerii Bím. Zpět 
ale k porotě. Té již tradičně předsedá paní Helena 
Rytířová, a  po jejím boku, kromě již zmiňova-
ného Romana Pauluse, zasednou Pavel Sedláček, 
René Štefan a  Rudolf Nikolai. Čestným členem 
bude po loňském Václavu Neckáři další známý 
zpěvák Richard Tesařík. Odpolednem bude pro-
vázet kolega Jiří Šafránek, kterého občas vystřídá 
Třehusk a těšit se můžeme i na pár živých obrazů 
ze Slavností sněženek. V této souvislosti je zapo-
třebí připomenout soutěž pro všechny návštěv-
níky o nejlepší kostým ve stylu tohoto filmu.

A závěrečná výzva – nenechte „se jenom 
bavit“, přijďte a  aktivně k  zábavě vlastní i  těch 
druhých sami přispějte. A lze to i s málem.

JG

Schůzka spolužáků

V pátek 30. září v restauraci U nádraží se po roce 
opět uskuteční setkání spolužáků, kteří ukon-
čili   místní základní školu v roce 1950. Plánovaný 
začátek je ve 14.00 hodin, kdy bude konec, plá-
nováno není, ale určitě to jednou nastane. Na 
schůzku se všemi se těší svolavatelé – Helena, 
Zdena a  Emil. 

Vítání prvňáčků
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Dopolední kurzy angličtiny 
pro dospělé v ZUŠ Lomená 
pokračují i v novém školním 
roce

Poslední zářijový týden (resp. 28., 29. a  30. 9. 
2016) začínají pravidelné dopolední kurzy anglič-
tiny pro dospělé v ZUŠ v Lomené ulici. Kromě stá-
vající nabídky kurzů různých úrovní nabízíme ve 
středu nový kurz pro úplné začátečníky I.
středa 9.15-10.30 začátečníci II 10.45-12 začáteč-
níci I

 čtvrtek 9.00-10.15 mírně pokročilí II
 čtvrtek 10.30-11.45 mírně pokročilí I
 pátek 9.00-10.15 pokročilí
 pátek 10.30-11.45 začátečníci III

(římská číslice označuje stupeň pokročilosti)
Rádi přivítáme nové studenty. Zájemci se 

mohou přihlásit na e-mailové adrese dopoledni-
anglictinadobrichovice@seznam.cz. Je možnost 
nezávazné účasti na kterékoliv lekci zdarma. 

Výuka probíhá v  malých skupinkách a  pří-
jemné atmosféře. Kurzy nadále povedou zkušené 
lektorky Zora Strnadová (st, čt, pá tel. 776 028 
441) a  Kristina Millerová (pá, tel. 607 689 777). 
Cena kurzu je 110 Kč za 75minutovou lekci, platí 
se vždy za pololetí.

Těšíme se na vás! Z. Strnadová.

O čem jednala rada města

Rada města se sešla dne 6. září a projednávala:
Starosta Hampl informoval radu o  nabíd-

kách firem, které předložily své cenové nabídky 
na kácení topolů u  cyklostezky. Nejvýhodnější 
nabídky předložily společnosti Dřevošrot a Stro-
meko. Ještě je prováděn průzkum výskytu neto-
pýrů, který je nezbytným předpokladem pro 
povolení kácení.

Spolek pro poskytování rané péče dětem 
postiženým sluchovou vadou požádal město 
o příspěvek na svou činnost, která se týká i dob-
řichovických dětí. Starosta připomenul, že město 
tento příspěvek poskytlo i  v  minulých letech. 
Rada jednomyslně žádost podpořila.

Tajemník předložil radě žádost spolku ALEN 
– sdružení žen postižených rakovinou o  příspě-
vek na jejich činnost, která se týká i čtyř dobřicho-
vických žen. Rada žádost stejně jako v minulých 
letech podpořila.

Starosta seznámil radu s  jednáním s  chataři 
v  ulici Konipasova, kteří budou podílet na 
výstavbě vodovodu a  kanalizace v  této ulici. 
Náklady na stavbu budou asi 150.000  Kč. Rada 
souhlasila s  výstavbou za předpokladu, že se 
místní obyvatelé budou podílet polovinou 
nákladů.

Starosta Hampl seznámil radu se žádostí paní 
Reinhardtové, aby se město finančně podílelo na 
již realizované výstavbě vodovodního řadu v ulici 
Drozdova. Uvedl, že se jedná o již vybudovanou 
přípojku, která byla rekolaudována na vodovodní 
řad. Žadatelka neinformovala město před zaháje-
ním výstavby, ani nepožádala o souhlasy vyžado-
vané stavebním zákonem. Stavba byla zlegalizo-
vána až v  průběhu výstavby. Předtím probíhala 
jako černá stavba v  jiných místech, než město 
plánovalo výstavbu řadu pro tyto pozemky, navíc 

došlo k narušení plynové přípojky. Rada konsta-
tovala, že podobný postup nemůže podpořit.

K  projednávání dalšího bodu byl přizván 
pan Oldřich Bajer, který radu seznámil se svým 
záměrem vybudovat na svém pozemku při ulici 
Ke Křížku v  linii plotů vícemístnou garáž, která 
by přesahovala cca 80 cm do komunikace stříš-
kou a boční svislou plnou stěnou. Pozemek zasa-
huje do místní komunikace, ale je v současnosti 
v  majetku stavebníka. Po dostavbě garáže se 
předpokládá, že město pozemek komunikace 
odkoupí. Rada záležitost podrobně projednávala 
a pověřila starostu, aby projednal se stavebníkem 
odstranění svislé části stavby zasahující do profilu 
ulice a případné umístění stříšky ve větší výšce.  

Starosta radu informoval o  záměru manželů 
Bajerových přistavět dům při ulici 5. května na 
pozemku přiléhajícím k  průchodu mezi ulicí 5. 
května a Křižovnickým náměstím. Rada si ověřila 
v dokumentaci, že průchod nebude zúžen. Sou-
časně se shodla na požadavku, že stromy nesmí 
být stavbou narušeny.

Starosta informoval radu, že bylo realizo-
váno nové veřejné osvětlení v  ulicích Raisova, 
Hálkova, Pod Penzionátem, Černolická, V  kapi-
tole rozpočtu „veřejné osvětlení“ by však do 
konce roku mělo zbýt ještě necelých 400.000,- 
Kč, určených pro investice. Rada města zvažo-
vala, ve které ulici provést rekonstrukci VO a po 
konzultaci se správcem veřejného osvětlení roz-
hodla realizovat nové osvětlení v  ulici Všenor-
ské, kde je osvětlení ve velmi špatném technic-
kém stavu (v minulosti tu dokonce došlo k pádu 
jednoho stožáru VO, který byl u  paty zcela 
narušen korozí a  zlomil se). Je zde zpracován 
projekt a  zakázka byla již více než před rokem 
vysoutěžena. Celková cena za tuto stavbu však 
činí 833 tis. Kč, což přesahuje nyní rozpočto-
vanou částku a  kapitolu „veřejné osvětlení“ je 
třeba proto navýšit, aby mohlo dojít k  rekon-
strukci VO v celé ulici. Návrh rada schválila.

Radní Bezděk vznesl dotaz, kdy město vybu-
duje přechod přes Karlickou ulici. Starosta 
navázal informací, že v rozpočtu zůstávají peníze 
původně plánované na sochařské sympozium. 
Z  nich by po schválení rozpočtové změny mohl 
být udělán přechod přes Karlickou ulici a oprava 
dilatačních závěrů na mostu přes Berounku, která 
je nezbytná.

Místostarosta Pánek navrhl realizovat i projekt 
kultivace křižovatky 5. května a Randovy, kde je 
vyprojektována obnova původního křížku, i když 
v  poněkud jiném umístění. RNDr. Václav Krato-
chvíl seznámil radu s  projektem uvedené akce. 
Uvedl, že se jedná o  akci, na které se budou 
finančně spolupodílet bývalí starostové. Rada po 
projednání všech dalších možných alternativ sou-
hlasila s uvedenými návrhy.  

Rada dále projednala a  schválila návrh pro-
gramu 11. zasedání zastupitelstva města, které 
starosta chce svolat na 20. 9. 2016 v 19.00 hodin 
do Fürstova sálu.

Starosta radu informoval, že poptal několik 
firem kvůli přípravě projektu odvodnění a úpravy 
povrchu ulice Palackého. Rada starostu pověřila, 
aby zadal vypracování projektu zájemci s nejvý-
hodnější nabídkou.

Tajemník Prchal seznámil radu s novým naří-
zením vlády, kterým se od 1. 9. 2016 upravují 
platy ředitelů škol. Platy včetně dalších složek 

plně hradí stát a rada se k nim vyjadřuje jako zři-
zovatel školských zařízení. Rada schválila nové 
platové výměry ředitele ZŠ Dobřichovice a  ředi-
telek MŠ Dobřichovice a ZUŠ Dobřichovice. Upra-
vila také příplatek za vedení, jehož rozpětí je sta-
noveno vyhláškou.

Tajemník dále předložil radě žádosti o proná-
jem bytu ve zdravotním středisku v Březové ulici. 
Informoval radu o tom, že byt je vymalován a při-
praven k pronajmutí. Rada všechny žádosti pro-
věřila a  po diskuzi rozhodla přidělit byt na půl 
roku paní Anetě Nejtkové.

Místostarosta Pánek upozornil radu na špatný 
zdravotní stav některých stromů v parku a navrhl 
jejich prořezání a pokácení nemocných a suchých 
stromů. Rada s návrhem souhlasila.  

Starosta Ing. Petr Hampl seznámil radu se 
záměrem společnosti BBinvest začít s výstavbou 
na svých pozemcích ve východní zóně města. 
Problém je s vedením kanalizace, které neodpo-
vídá regulačnímu plánu. Radní Kándl konstatoval, 
že samotné rozhodnutí je záležitostí stavebního 
úřadu, tzn. státní správy. Problém je v tom, že se 
v regulačním plánu stanoví, že je možné objekty 
napojit až po navýšení kapacity čistírny odpad-
ních vod, a to nemůže rada změnit.

Místostarosta Ing. Michael Pánek připomněl, 
že je nutno otázku kapacity čistírny odpadních 
vod řešit koncepčně. Základní problém, který 
ovlivňuje všechna rozhodnutí, je ten, že rada 
nemá relevantní a  aktuální odborně stanovené 
informace o  kapacitě ČOV a  případných rezer-
vách. Požadoval provést odborné ověření kapa-
city ČOV a  stanovit na kolik ekvivalentních oby-
vatel má ještě rezervu. Na základě těchto infor-
mací se může teprve rada rozhodnout o dalších 
krocích.  Rada zadá pořízení odborného posudku 
na výkon a rezervy čistírny odpadních vod a vyjá-
dření technického dozoru města k  předložené 
dokumentaci.

RNDr. Kratochvíl radu informoval o  žádos-
tech tří občanů v ul. Ke Křížku na legalizaci kana-
lizačních přípojek, které byly v  80. letech na 
pokyn obce vedeny přes školní pozemek, a  to 
formou zřízení věcného břemene. Starosta s tím 
nesouhlasil a  doporučil, aby se domy přepo-
jily do kanalizace v ulici i za cenu, že město tuto 
akci finančně podpoří. RNDr. Kratochvíl upozor-
nil, že je nutné nejdříve zjistit, zda je to tech-
nicky možné, protože se jedná o opačnou stranu 
domů. Starosta zajistí odborné posouzení, zda 
lze kanalizační přípojky přepojit do kanalizač-
ního řadu v ulici Ke Křížku.

Radní Kándl informoval o stavu projednávání 
návrhu nového územního plánu. Všechny při-
pomínky dotčených orgánů jsou v  Černošicích. 
Následně bude vytvořen návrh řešení, s  nímž 
půjde pořizovatel na ministerstvo.

podle zápisů z jednání vk

Chcete přispět na nový oltář 
v dobřichovickém kostele?

Kostel v  Dobřichovicích byl při velké povodni 
roku 2002 zcela zatopen. Byly poničeny omítky, 
lavice, ale i  dřevěný oltář. Z  iniciativy Honzy 
Abela se začalo nedávno jednat o opravě poni-
čených částí a také o zhotovení nového kamen-
ného oltáře. Vznikla koordinační skupina, která 
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oslovila akademického sochaře Petra Váňu, aby 
vypracoval návrh nejen oltáře ale celého litur-
gického prostoru. Návrh nového oltáře byl 
projednán s  velmistrem Rytířského řádu Kři-
žovníků s  červenou hvězdou, jakožto majite-
lem objektu a  ten přislíbil, že se řád bude na 
této opravě také finančně podílet, a  to mini-
málně stejnou částkou jakou věnuje město 
Dobřichovice.  Návrh byl představen také farní-
kům při nedělní mši. Oprava liturgického pro-
storu bude obsahovat kromě nového oltáře 
i opravu kamenné dlažby, opravu omítek poško-
zených povodní, zhotovení nového sezení pro 
faráře a  ministranty a  výrobu nového ambónu. 
Zároveň bude vyroben nový kamenný podsta-
vec pod křtitelnici. Odhad celkových nákladů je 
zatím jen velmi předběžný a pohybuje se okolo 
700 000,- Kč. Cena bude záviset ještě na výběru 
kamene pro oltář a na celkovém rozsahu oprav. 
Město Dobřichovice odsouhlasilo na zasedání 
rady města příspěvek ve výši 50 000,- Kč. Pokud 
chcete přispět i Vy na nový dobřichovický oltář, 
můžete poslat Váš příspěvek na účet Římsko-
katolické farnosti Řevnice, kam Dobřichovice 
spadají. Účet spravuje místní pan farář Robert 
Hanačík. Číslo účtu je 384783349/0800 s  varia-
bilním symbolem č. 470011. Na dary je možné 
sepsat darovací smlouvu, kterou je možné zahr-
nout do daňových odpočtů. Za všechny dary 
malé i velké děkujeme.

Za koordinační skupinu pro zhotovení nového 
oltáře:  Jan Abel, Petr Váňa, Michael Pánek, 

Robert Hanačík

Z Osvětové besedy

Dobřichovická Osvětová beseda pro vás pro 
nový školní rok připravili širokou nabídku kurzů. 
Z  tabulky se dozvíte nejdůležitější informace, 
které ještě doplňuji:

Veškerá výuka v  Osvětové besedě probíhá 
v  malých skupinách (5 – 10 žáků) v  příjemné 
atmosféře a je vedena zkušenými lektorkami.

Cena je uvedena za jednotlivou lekci, ale 
platí se vždy pololetně dle konkrétního počtu 
hodin dané skupiny. V případě, že je ve skupině 
méně než 5 žáků, může být cena přepočtena, aby 
pokryla lektora.

Malování a  zpívání je určeno pro děti od 4 
let. Každá hodina má své téma, ke kterému se 
naučíme písničku a  nakreslíme obrázek, nebo 
něco vytvoříme. Zpívání během hodin bývá dopl-
něno jednoduchými pohybovými aktivitami 
a hrou na Orffův instrumentář.

Přípravná flétnička je určena pro prvňáčky, 
kteří se ještě úplně nerozhodli, zda se hudbě 
chtějí věnovat, nebo se pro velký počet uchazečů 
do základní umělecké školy nedostali. Přes to se 
seznámí se základní hudební teorií, naučí se hrát 
na zobcovou flétničku a zpívat spoustu písniček.

Francouzština pro děti může být pro úplné 
začátečníky nebo i pro děti, které se francouzštinu 
učí ve škole a rády by se toho naučily ještě víc.

Malba pro dospělé je určena všem, kteří se 
chtějí pomocí malování odreagovat od shonu 
všedního dne.

Jazykové kurzy pro dospělé nabízejí velkou 
škálu pokročilosti a mají večerní i dopolední vari-
antu. Je samozřejmé, že se případný zájemce 

Náčrtek jak bude vypadat nový oltář
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může nezávazně a zdarma zúčastnit na kteréko-
liv lekci.

Dotazy týkající se jednotlivých kurzů zodpoví 
lektoři na uvedených číslech.

Zapsat se můžete na mailové adrese – obdob-
richovice@seznam.cz nebo na tel. 608966717

Ti, kteří kurzy navštěvovali v minulém školním 
roce a  rozhodli se pokračovat, nemusí k  zápisu 
a jsou automaticky zapsáni i pro tento školní rok.

BP

Příměstský tábor Arteradky

Děti na táboře pracovaly venku v přírodě, vyzkou-
šely si street-art, land-art a práci v plenéru. Byly na 
výstavě v Praze v Bílkově vile a Městské knihovně 
na výstavě Neklidná figura. Výstava byla spojena 
se zajímavým workshopem. Ateliér Radky jeden 
den navštívil sprejer Ludek Pelcl, a  tak si děti 
vyzkoušely práci se sprejem a  šablony. Vymys-
lely své písmo a značku. Zakončením tábora byla 
úspěšná vernisáž s táborovou písní.

Určitě stoji za to své děti za rok nechat 
vyzkoušet zážitkový tábor plný fantazie podpo-
rující dětskou kreativitu.

Radka Charapovová, www.dobrichovickydo-
mek.cz

Třetí rok činnosti SVČ 
Dobřichovického domku 
= 100 a více

100 a  více. Toto číslo napovídá, že pokud byste 
si dali tu práci a  spočítali každý vypsaný termín 
a  časy pravidelných kurzů a  akcí v  Dobřichovic-
kém domku, došli byste právě k číslu kolem 100.

Pro letošní školní rok je tak nabídka oproti 
loňskému školnímu roku opět o  kousek bohatší. 
V nabídce si vybere snad každý. Jsme velmi rádi, 
že se k nám každý rok vracíte a také že každý rok 
přicházejí stále nové děti, noví dospělí a ozývají se 
nám noví lektoři, kteří s námi chtějí spolupracovat.

To vše nám dodává tolik potřebnou energii 
v  naší práci pokračovat. Tým, který se o  Dobři-
chovický domek stará, je velmi úzký. A největší díl 
organizační a administrativní práce leží na Radce 
Alexy. Bez její energie a odhodlání zvládnout vše 

k  maximální spokojenosti všech, by si již nešlo 
Dobřichovický domek představit.

V  současné době Radka neví, kde jí „hlava 
stojí“. Prosí Vás všechny o trpělivost při vyřizování 
Vašich požadavků, příkazů k platbám, dotazů. Na 
všechny reaguje a  bude reagovat – jen někdy 
s mírnou časovou prodlevou.

Děkujeme za pochopení a za vaši přízeň.
Všem přejeme dobrý školní rok.

Renáta Bartoníčková, 
 www.dobrichovickydomek.cz

Děti se seznamují se sochami

Zajímavosti
NABÍDKA KURZŮ OSVĚTOVÉ BESEDY PRO ŠKOLNÍ ROK 2016/2017
Vyučování bude probíhat v ZUŠ, Lomená 159, učebna č.4

PRO DĚTI

Malování a zpívání 
pro děti od 4 let

Pátek 16.00–17.00 Vyučují Jitka Jandáková a Barbora Pelikánová Cena podle počtu dětí 50–75 Kč/hod.

Přípravná flétnička Pátek 12.20–13.20 Vyučuje Barbora Pelikánová 608 966 717 Cena podle počtu dětí 50–75 Kč/hod.

Francouzština Pondělí 17.00–18.00 Vyučuje Kateřina Holovská 774 676 576 Cena 100,-Kč/hod.

PRO DOSPĚLÉ

Večerní angličtina

Falešní začátečníci Úterý 17.00–18.00 Vyučuje Zdena Polanecká 608 037 101 Cena 100,-Kč/hod.

Mírně pokročilí Úterý 18.00–19.00 Vyučuje Zdena Polanecká Cena 100,-Kč/hod.

Pokročilí Úterý 19.00–20.00 Vyučuje Zdena Polanecká Cena 100,-Kč/hod.

Začátečníci Úterý 20.00–21.00 Vyučuje Zdena Polanecká Cena 100,-Kč/hod.

Večerní francouzština

Začátečníci Pondělí 18.00–19.00 Vyučuje Kateřina Holovská Cena 100,-Kč/hod.

Středně pokročilí Středa 18.30–19.30 Vyučuje Marie Solničková 775 198 910 Cena 100,-Kč/hod.

Mírně pokročilí Středa 19.30–20.30 Vyučuje Marie Solničková Cena 100,-Kč/hod.

Dopolední angličtina

Začátečníci II Středa 9.15–10.30 Vyučuje Zora Strnadová 776 028 441 Cena 110,–Kč za 75 minut

Začátečníci I Středa 10.45–12.00 Vyučuje Zora Strnadová Cena 110,–Kč za 75 minut

Mírně pokročilí II Čtvrtek 9.00 - 10.15 Vyučuje Zora Strnadová Cena 110, - Kč za 75 minut

Mírně pokročilí I Čtvrtek 10.30 - 11.45 Vyučuje Zora Strnadová Cena 110, - Kč za 75 minut

Pokročilí Pátek 9.00 - 10.15 Vyučuje Kristina Millerová 607 689 777 Cena 110, - Kč za 75 minut

Začátečníci III Pátek 10.30 - 11.45 Vyučuje Zora Strnadová Cena 110, - Kč za 75 minut

Malba pro dospělé Pátek 17.30 - 20.00 1 x za 14 dní Vyučuje Jitka Jandáková 732 455 551 Cena 110, - Kč za 3 vyučovací hodiny
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Právní okénko

Víte, že…
stavba je součástí pozemku? Můžete namít-
nout, že je to samozřejmé a  proč to tu ve své 
podstatě píšu. Ne vždy tomu ale tak bylo. Soci-
alistické právo opustilo v  roce 1950 do té doby 
zažité pravidlo superficies solo cedit (v překladu 
povrch ustupuje půdě), a zavedlo zcela opačnou 
zásadu, a to superficies non solo cedit. Podle ní 
pozemek a budova na něm umístěná byly dvěma 
samostatnými věcmi v  právním slova smyslu. 
Bylo proto možné, aby vlastníkem pozemku 
a vlastníkem stavby byly dvě odlišné osoby, což 
v  praxi přinášelo nemalé problémy. Tato zásada 
u nás platila dlouhých 63 let, a to do 31. prosince 
roku 2013.

Dne 1. ledna 2014 nabyl účinnosti nový 
občanský zákoník, dnes běžně nazýván už jen 
jako občanský zákoník. Ten se koncepčně opět 
vrací k  tradičnímu a  ve většině zahraničních 
právních řádů uznávanému  pojetí, podle něhož 
stavby a další konstrukce pevně spjaté s pozem-
kem nejsou samostatnými věcmi, nýbrž tvoří 
součást pozemku jako věci hlavní a  patří tak 
neoddělitelně k  tomuto pozemku. Došlo tedy 
k  opětovnému zavedení výše zmíněné zásady 
superficies solo cedit.

Tato zásada je v  § 506 odst. 1 občanského 
zákoníku vyjádřena tak, že „prostor nad povr-
chem i  pod povrchem, stavby zřízené na 
pozemku a jiná zařízení s výjimkou staveb dočas-
ných, včetně toho, co je zapuštěno v  pozemku 
nebo upevněno ve zdech, je součástí pozemku.“

Podle občanského zákoníku již tedy není 
možné, aby vlastník prodal pouze nemovitost 
(ve smyslu stavby) a pozemek si ponechal, neboť 
je vlastníkem všech staveb na pozemku. To ale 
neznamená, že není možné na pozemku vlast-
níka stavět. K  tomu slouží institut práva stavby, 
který umožňuje stavět na pozemku i  nevlastní-
kovi (nejdéle na dobu 99 let) a  doplňuje svým 
charakterem superficiální zásadu.

Na závěr je potřeba vyřešit situaci, při níž 
stavba ke dni nabytí účinnosti nového občan-
ského zákoníku (tzn. k  1. 1. 2014) již existovala, 
avšak stavba i  pozemek měly rozdílného vlast-
níka. Stavba nepřechází automaticky do vlastnic-
tví vlastníka pozemku, jak by se na první pohled 
mohlo zdát. Vlastníku stavby tak zůstává výkon 
vlastnického práva ke stavbě zachován, stejně tak 
vlastník pozemku zůstává vlastníkem pozemku 
i nadále. Občanský zákoník ale zakládá vlastníkovi 
pozemku předkupní právo ke stavbě a stejně tak 
vlastníkovi stavby předkupní právo k  pozemku 
(resp. příslušné části pozemku), na  němž stavba 
stojí. V  praxi to znamená, že  bude-li chtít který-
koli z vlastníků například prodat svou věc (stavbu 
či  pozemek), bude mít povinnost nabídnout ji 
nejprve druhému vlastníkovi k odkoupení. Pokud 
vlastník věci (stavby nebo pozemku) využije před-
kupního práva a  odkoupí od druhého vlastníka 
pozemek či stavbu, čímž se vlastnictví pozemku 
i  stavbu sjednotí v  osobě vlastníka, stane se 
stavba součástí pozemku. Nebude-li však před-

kupní právo oprávněným vlastníkem využito 
a  věc (pozemek či stavba) tak bude prodána 
třetí osobě, zůstane předkupní právo zachováno 
a bude tak působit i vůči této třetí osobě.

Jan Holásek, advokát, 
člen kontrolního výboru zastupitelstva

Pranostiky pro říjen

Lidové pranostiky jsou oblíbenou dlouhodobou 
„předpovědí počasí“. Srovnejte si pranostiky na 
září se skutečností a pak můžeme jejich vypoví-
dací hodnoty ověřit.

 Teplé září – říjen se mračí
 Říjnové bouřky ohlašují nestálou zimu
 Čím déle u nás vlaštovky v říjnu prodlévají, tím 

déle pěkné a jasné dny potrvají
 Po teplém září, zle se říjen tváří
 Vznášející se pavučiny babího léta, poslední 

to pozdrav léta
 V říjnu mnoho dešťů, v prosinci mnoho větrů
 V říjnu mráz a větry – leden, únor teplý
 Říjen a březen rovné jsou ve všem

vk

Proč se učíme cizím jazykům?

Milí čtenáři a  přátelé školy, výuka cizích jazyků 
patří již několik let jak do stěžejní části celého 
vzdělávacího systému, tak i do „základního vyba-
vení“ každého mladého člověka na startu jeho 
praktického uplatnění. Proto mi dovolte, abych 
se s vámi na začátku nového školního roku ještě 
poohlédla zpět a  shrnula všechny loňské akce, 
týkající se výuky a  využití všech cizích jazyků, 
které naše škola nabízí a  děti hojně využívají. 
Úvodem však ještě několik informací o  výuce 
angličtiny.

Anglický jazyk patří mezi důležité předměty. 
Především proto, že se jedná o mezinárodní doro-
zumívací prostředek   celosvětového významu. 
Od roku 2012 se zvýšila na naší škole i hodinová 
dotace na tento předmět. Znamená to, že ve 3. 
a 4. třídě se vyučují 3 hodiny týdně a od 5. do 9. 
třídy žáci pracují s tímto jazykem 4 hodiny týdně. 
Kvalitu výuky na naší škole zvýšilo působení rodi-
lého mluvčího, který vyučuje v  každém ročníku 
od 5. do 9. vždy jednu hodinu týdně. Nový školní 
rok začínáme s novou rodilou mluvčí. Je to mladá 
americká dívka, absolventka vysoké školy s peda-
gogickými zkušenostmi a ve třídách bude působit 
jako asistentka ve výuce. Další výhodou je dělení 
žáků do tří až čtyř skupin v jednotlivých ročnících 
a to tak, že počet ve  skupině by neměl přesaho-
vat 20 žáků.

Dvakrát ve školním roce se organizují pod 
vedením paní učitelky Hejné znalostní testy, 
které mají již dlouholetou tradici. Za tu dobu 
jsme zjistili, že jsou velkým přínosem, a  zařadily 
se tak mezi nepostradatelné každoroční aktivity 
v předmětu anglický jazyk. Známka z těchto testů 
poskytuje informaci nám učitelům i  každému 
žáku, jaké jsou jeho pokroky napříč skupinami. 
Obě strany (učitel – žák) si poté mohou udělat 

individuální obrázek o  stavu věci a  popřípadě 
se domluvit na krocích, které povedou k  efek-
tivnímu zlepšení daného stavu (přístup k  učení, 
zrychlení či zpomalení tempa výuky atd.). K této 
známce se vždy přihlíží jako k  poradní a  může 
sehrát svou roli v případě nerozhodnosti známky 
v pololetním a závěrečném hodnocení.

V termínu 4. – 12. 10. 2015 opět hostila naše 
škola skupinu zahraničních studentů, tento-
krát z  Japonska, Brazílie, Rumunska, Vietnamu, 
Tuniska a  Malajsie. Tito mladí lidé vnesli do 
hodin atmosféru jejich kultury a  tamních zvyků. 
Závěrem byla opět zorganizována pro širokou 
veřejnost „Zahradní slavnost“ s  pestrou ochut-
návkou národních jídel v  prostorách školního 
pozemku v  Ruské ulici. Žáci hodnotili tuto akci 
velmi pozitivně.

Zároveň ve stejném termínu navštívila 
skupina 30 žáků naši školy partnerskou školu 
v Německu v Eschwege. S  touto školou nás pojí 
dvacetiletá spolupráce, ať už na poli  meziná-
rodních projektů, či výměnných pobytů. Tento-
kráte se naši žáci, jejichž druhých cizím jazykem 
je němčina, účastnili na týden výuky v  němec-
kém jazyce a  byla to pro ně i  pro naše učitele 
Janu Babicovou, Lucii Adamcovou – Kneidlovou 
a  pana ředitele Bohuslava Stejskala neobvyklá 
příležitost a vzácná zkušenost.

Konec prvního pololetí slavili naši žáci, pře-
vážně ze sedmých tříd, na lyžařském výcviku 
v rakouských Alpách. Vedoucími byli pan ředitel 
Stejskal, paní zástupkyně Škvorová a  paní uči-
telka Adamcová – Kneidlová.

V březnu, na tomtéž místě v lyžařském areálu 
Schladming, se sešli žáci naší školy se skupinou 
dětí z  partnerské školy v  Eschwege. Strávili tam 
společný týden nejen kvůli zkvalitnění lyžař-
ského umění, ale též aby si procvičili anglickou 
či německou konverzaci.   Z  naší strany mohli 
žáci zpestřit své jazykové vyjadřovací schopnosti 
i  pomocí francouzského a  ruského jazyka, který 
se na naší škole též vyučuje jako druhý cizí jazyk 
od 6. ročníku.

V  únoru se účastnili okresního kola Olympi-
ády v  anglickém jazyce ti representanti, kteří se 
umístili ve školním kole na prvních místech. Ově-
řování znalostí probíhalo ve dvou kategoriích:  6. 
– 7. třída a 8. – 9. třída. Leontýna Janatová (7. B) 
získala první místo a  Matyáš Mitterwald (6. A) 
krásné čtvrté. Petr Klepáček a Kačka Macková (9. 
tř.) se umístili v první polovině. 

V  květnu se někteří naši žáci pod vedením 
paní zástupkyně Škvorové zapojili do programu 
návštěvy partnerské obce Villieu Loyes Mollon 
z  Francie. Jedná se o  tradiční každoroční obou-
strannou návštěvu našeho města a  výše zmí-
něného městečka poblíž Lyonu, při které si žáci 
mohli procvičit zejména francouzský jazyk.

Na přelomu května a června se konal pozná-
vací zájezd do Skotska, který byl organizován 
vyučujícími paní uč. Kráslovou a  paní uč. Wla-
dařovou. 26 žáků naší školy mělo možnost 
poznat nejen přírodní krásy, ale též se hodně 
dozvědět o skotské historii. Kromě Edinburghu 
a  okolí Stirlingu, který byl v  dávných dobách 
též hlavním městem Skotska a kde byla skupina 

Zajímavosti
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ubytována, žáci projeli oblast od Newcastlu 
(severní Anglie) až po Inverness nad jezerem 
Loch Ness (dovolte mi zde poznámku – uvádím 
v názvu 2x „jezero“ a to proto, že skotsky jezero 
je „loch“, ale většinou se používá jako název 
jezera „Loch Ness“.

Všechny výše zmíněné akce měly velmi kladný 
ohlas a  vedly žáky k  poznání, že učit se cizím 
jazykům je nutná a  výhodná životní investice. 
Závěrem bych zde ráda uvedla, co plánujeme 
na tento školní rok 2016/17 a na co se můžeme 
všichni společně těšit:

 3. 10. – 7. 10. stážisté zde budou opět působit 
v hodinách a informovat nás o svém životním 
stylu. Tentokrát přijedou studenti z Číny, Thaj-
ska, Itálie, Iránu, Ruska, Brazílie a Maroka.

 31. 10. – 4. 11.  navštíví opět naši žáci partner-
skou školu Anne-Frank-Schule v  Eschwege, 
Německu a budou se účastnit výuky

 21. 1. – 28. 1 je naplánován lyžařský kurz 
v Alpách, Schladming

 18. 3. – 25. 3. proběhne setkání s  partnerskou 
školou z Eschwege v Alpách

 na květen jsou naplánovány studijně pozná-
vací výjezdy do Francie a Velké Británie
Akcí je to celkem dost. Tak doufám, že si každý 

vybere dle svého uvážení a  zájmu. Budeme mít 
možnost společně prožít chvíle, které nám zůsta-
nou dlouho v  paměti a  z  kterých si můžeme 
odnést hezké zážitky!

Hana Kráslová

Výstava hracích karet

Od konce srpna probíhá v Středočeském museu 
v Roztokách u Prahy unikátní výstava nejzajíma-
vějších a nejvzácnějších sbírek nejen historických 
karet s názvem OKO BERE, VOLE PADNI, na které 
se vedle řady významných kulturních institucí 
a soukromých sběratelů z Čech, Moravy a Slezska 
podílelo především Národní technické muzeum 
v Praze a Club sběratelů hracích karet.

Výstava bude k vidění do 20. listopadu 2016 
(středa až neděle 10-18 h) a  kromě dílen na 
výrobu karet zájemce naučí i karbanu!

vk

Letní kino v Černošicích

Poslední víkend v  Černošicích proběhl již 4. 
ročník Letního kina v Parku Berounka, akci navští-
vilo opět na tisíc diváků a  akce se tak zařadila 
k  dlouhodobě nejvýznamnějším kulturním udá-
lostem v regionu. Pestrou dramaturgii, která při-
lákala návštěvníky napříč věkovými skupinami 
i žánry, doplnili již podruhé též krátké předfilmy 
především z dílny studentů.

Oproti loňským ročníkům organizátoři zapra-
covali především na kvalitě promítací technolo-
gie. Letošní ročník otestoval nové šestimetrové 
plátno, vylepšil samotnou digitální stránku pro-
mítání a  k  podstatnému vylepšení došlo též po 
zvukové stránce.

Od začátku je to pro všechny především 
skvělý zážitek. Krásný večer u  řeky, kde kromě 
kulturního vyžití také potkáte sousedy a známé. 
Postupně se snažíme všechny aspekty akce zdo-
konalovat. Za letošní znatelný posun v  kvalitě 
vděčíme především partnerům akce. Vzhledem 
k faktu, že akce je pro veřejnost zcela zdarma, ale 
nese na bedrech především vysoké náklady na 
zajištění licencí, je pro organizátory podpora ze 
strany lokálních firem velmi důležitá.

Akci pořádá místní iniciativa „Na nohou“. Hlav-
ními partnery akce jsou: Pivovar a restaurace MMX 
v  Letech, Červený pneuservis, stavebniny Rokal 
Praha a Betonárka Tybet invest Černošice. Dalšími 
partnery jsou Město Černošice, kurzy angličtiny 
The Redbrick House, nakladatelství Naše kniha, 
spolek Otevřené Černošice a NGC Crew.

Děkujeme všem partnerům i  návštěvníkům 
a těšíme se opět za rok v Parku Berounka.

Jan Jelínek, předseda iniciativy Na Nohou

Rio de Dobřichovice aneb 
školní olympijské hry 2016

V  pondělí 12. 9. začaly v  naší škole v  pořadí páté 
olympijské hry. Naše škola se na celý týden promě-
nila v olympijskou vesnici.  Representanti  18 států 
světa poměřují svoje síly v různých sportovních dis-
ciplínách. Naši nejmladší sportovci z  prvních tříd 

representují Česko a  bojují samostatně v  duchu 
našeho olympijského hesla: „NENÍ DŮLEŽITÉ 
VYHRÁT NAD OSTATNÍMI, ALE SÁM NAD SEBOU!“

Ostatní týmy jsou složeny rovnoměrně z žáků 2. 
– 5. ročníků. Každý tým má své dva vlajkonoše, jsou 
to žáci našich devátých tříd a ti provází týmy mezi 
jednotlivými sportovišti a vzorně se starají o bezpečí 
a pohodlí sportovců. Patří jim za to velký dík.

Paní učitelky a  vychovatelky se změnily na 
rozhodčí a časoměřiče a s tím jim další „deváťáci“ 
ochotně pomáhají.  Žáci šestých ročníků se stali 
reportéry a díky nim si můžete na stránkách školy 
přečíst rozhovory a postřehy z olympiády.

V pondělí proběhlo slavnostní zahájení her. Za 
zvuku fanfár jsme vztyčili olympijskou vlajku, pan 
starosta Ing. Petr Hampl nám přinesl olympijský 
oheň. Sportovci i  rozhodčí složili slavnostní slib, 
pan ředitel všem připomněl, aby bojovali čestně 
a v duchu fair play a poté prohlásil hry za zahájené.

Průběh jednotlivých soutěžních dnů, můžete 
sledovat na našich internetových  stránkách. A jak 
to všechno dopadlo, se dozvíte v příštím vydání.

Petra Mejstříková

Volná místa v denním 
stacionáři v Dobřichovicích

V roce 2003 zřídilo v  té době občanské sdružení 
(dnes již spolek) Náruč, a dodnes provozuje denní 
stacionář   pro děti a  mládež s  kombinovaným 
postižením v  Dobřichovicích. V  současnosti jsou 
našimi klienty mladí lidé a dospělí. Posláním a cílem 
tohoto stacionáře je zabezpečovat klientům a kli-
entkám potřeby dané jejich znevýhodněním, usi-
lovat o  zvyšování jejich soběstačnosti a  podpo-
řit jejich následné začlenění do společnosti. Kapa-
cita denního stacionáře je 8 míst. Klientům se zde 
věnují osobní asistenti   a mimo jiné zde probíhá 
ergoterapie, arteterapie, fyzioterapie či logopedie. 
Denní stacionář se účastní mnoha kulturních a spo-
lečenských akcí, včetně výletů do Prahy a okolí.

V současné době má stacionář několik 
volných míst pro případné zájemce o  tuto 
službu. V  případě zájmu se prosím obraťte na 
paní Martinu Hazukovou na emailové adrese 
martina@os-naruc.cz

Slavnostní nástup závodníků Sportovci i  rozhodčí slíbili čestný boj i  rozhodování
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Ukradená galerie – Havel 80

Po letní pauze, kdy většina z  nás trávila čas na 
dovolených a výletech, jsme uspořádali v dobři-
chovické Ukradené galerii třetí vernisáž. Tento-
krát patřila Tereze Pomschárové a  jejím fotogra-
fiím. Tereza si pro naši UKG připravila sérii por-
trétů. S  fotografováním jsou spjaty i  další akti-
vity, kterým se věnuje. Jedna z  nich je inicia-
tiva „Nenech mě bý-í-t“, která pomáhá obětem 
domácího násilí. Rozhovor o  této podpůrné 
skupině můžete najít v  archivu DVTV.   Výstavu 
a besedu k tématu domácího násilí připravujeme 
do Ukradené galerie na listopad.

Již nyní vás ale můžeme pozvat vernisáž, s jejíž 
přípravou vás prosíme o  pomoc. Další výstavu 
bychom rádi věnovali Václavu Havlovi. K  jeho 
nedožitým 80. narozeninám chceme v  Ukra-
dené galerii uspořádat výstavu vašich fotografií, 
na kterých jste Václava Havla vyfotili, příp. jste se 
vyfotili s  ním. Pokud takovou fotografii v  rodin-
ném archívu vlastníte, byli bychom moc rádi, kdy-
byste nám ji na výstavu zapůjčili (můžeme zhoto-
vit kopii a originál hned vrátíme). 

Inspirovali jsme se výzvou “Hele, Havel!”, 
která  je součástí projektu Havel@80, organi-
zovaného Knihovnou Václava Havla. Lidé měli 
knihovně zasílat své neprofesionální fotogra-
fie, na kterých zachytili bývalého prezidenta, 
a  knihovna z  nejzajímavějších fotografií vytvoří 
knihu-gratulaci. Její vydání je plánováno na 5. 
října 2016.

Naši vernisáž plánujeme na neděli 2. října 
od 18 hodin a připojíme se tak k mnoha dalším 
akcím, kterými lidé po celém světě slaví Havlovo 
nedožité jubileum (více na stránkách Knihovny 
Václava Havla www.havel80.cz).

Předem děkujeme za vaše fotografie.
Ukradenou galerii najdete na křižovatce ulic 5. 

května, Vítova a Za mlýnem.
www.prodobrichovice.cz, FB „Ukradená 

galerie Dobřichovice“
Libuše Stupavská

Kolem Berounky posupí 
historický expres

Nejkrásnějšími místy našeho kraje projede první 
říjnovou sobotu historická vlaková souprava. 
Odpoledne zastaví i v Dobřichovicích.

Pokud jste příznivci železniční nostalgie, určitě 
uvítáte možnost svézt se v sobotu 1. října histo-
rickým vlakem. Projede hned po několika tratích 
celého poberounského i podbrdského kraje.

Všeradův expres vyrazí v 10.00 ze Zdic a přes 
Beroun, Loděnice a Rudnou doputuje ve 12.07 do 
Hostivice. Na hlavní »plzeňskou« trať se dostane 
přes pražská nádraží Veleslavín, Bubny, Libeň 
a  Krč. V  Dobřichovicích se vláček tažený starou 
dieselovou »mašinou« zdrží deset minut – příjezd 
má v jízdním řádu stanovený na 14.00, odjezd na 
14.10. Zastaví také v Řevnicích (ve 14.15) a v Zadní 
Třebani (14.28), odkud se v  14.45 vydá po trase 
podbrdské lokálky na Liteň, Hostomice a Locho-
vice. Zpátky do Zdic by se měl vrátit v 17.00.

Celou dobu bude ve vlaku i ve stanicích vyhrá-
vat staropražská kapela Třehusk, ochutnat budete 
moci piva ze všeradického pivovaru Všerad.

Kapacita vlaku je omezená, rezervace míste-
nek – Barbora Piskáčková: piskackova@some.cz, 
737 177 764.

Sokolská jízda zručnosti 2016

V  první zářijovou neděli 4. září uspořádal odbor 
sportovní všestrannosti dobřichovického Sokola 
již třetí (a zřejmě také poslední) ročník dětské 
sportovní akce s  názvem Jízda zručnosti aneb 
sportovní loučení s prázdninami. Tentokrát si na

nám ani letos příliš nepřálo. Sice se neopakovaly 
minulé tropy, ale zase pofukoval větřík, který nejen 
že nám shazoval lehké překážky, ale během klání 
nakonec přinesl i  dvě spršky. Na závodníky opět 
čekalo 10 různých cyklopřekážek, např. houpačka, 
trychtýř, tamburína, různé slalomy, osmička, složený 
koridor či přenášení míčku na lžíci. Zajímavými 
novinkami byly podjezdové branky, ulička a  také 
slalom mezi ruličkami toaletních papírů – nepou-
žitých :-). Větší děti jely na kolech, menší na odrá-
žedlech. Na každém stanovišti závodníci dostali do 
karty 1 až 10 bodů za předvedený výkon. Po závodu 

všechny děti obdržely lízátko a  drobnosti, např. 
pomůcky do školy nebo reflexní pásky na kolo. 
Čekání na výsledky si návštěvníci krátili chůzí s pou-
žitím speciálních brýlí simulujících opilost nebo užití 
drog. Před pátou hodinou byly vyhlášeny výsledky 
a  většina dětí si to na improvizovaných stupních 
vítězů před davem fotografů náramně užila. Vítě-
zové si odnesli medaile, diplomy a drobné ceny jako 
třeba omalovánky, nálepky nebo časopis Hrana.

A nyní několik nej: nejmladším závodníkem 
byla jedenapůlletá Anička, nejstaršími byli dva 
šesťáci Sára a  Lukáš. Nejvíce zastoupenou dvoj-
kategorií byly ročníky 2010-2011 se 14 cyklisty. 
Nejvíc bodů (a to rovnou 100, tedy maximum) 
získal Ondra Bárta.

Děkujeme panu Ing. Miroslavu Poláchovi, 
koordinátorovi BESIPu pro Středočeský kraj, za 
ochotné zapůjčení simulačních brýlí, reklamních 
vlajek a cen, dále děkujeme městu Dobřichovice za 
finanční podporu a v neposlední řadě i díky ochot-
ným rodičům za funkci rozhodčích u  jednotlivých 
disciplín, tentokrát i stylově oblečených v reflexních 
vestách. Akci zaštítil a drobné ceny věnoval BESIP.

Jana Maxová a Irena Nolová

Ukradená galerie – vernisáž výstavy fotografií Terezy Pomscharové

Sokolské Jízdy zručnosti se letos zúčastnilo rekordních 40 dětí
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Leťánek nabízí

Kdo se v  posledních týdnech díval na webové 
stránky rodinného centra Leťánek, tak zjistil, že 
nový školní rok už je i  tady v plném proudu a že 
je opravdu z čeho vybírat. Leťánek si totiž pro děti 
i  jejich rodiče opět připravil řadu kroužků, kurzů 
a  přednášek. Těšit se opět můžete na středeční 
Říkanky a hrátky pro nejmenší (od 9 hodin v TJ Sokol 
Řevnice) a Batolata v akci (od 10 hodin v TJ Sokol 
Řevnice) či úterní léčivě laděné kruhy pro rodiče 
a děti pod vedením Arnoštky Berouskové (Andě-

líčci od 11.15 hodin, Skřítci od 10 hodin, Indiáni 
od 15.45 hodin, vše v TJ Sokol Řevnice). Stejná lek-
torka povede také Léčivé ženské kruhy, které se 
uskuteční v každý sudý pátek od 23. září v TJ Sokol 
Řevnice. Novinkou je pondělní odpolední kroužek 
Hravý předškolák, který se bude od října konat od 
15.30 hodin v Letovské knihovně. Jeho ukázková 
lekce proběhne 21. září.  

Středeční odpoledne budou od 15.30 hodin 
patřit další novince, a  sice dílničkám pro děti 
s  názvem Hravé tvoření. Pod vedením nápady 
sršící maminky dvou dětí se bude pracovat nejen 
s papírem a barvami, ale třeba i se samotvrdnoucí 

hmotou. V  říjnu si určitě nenechte ujít víken-
dový  kurz REIKI I. stupně (1. – 2. 10. v  MŠ Bam-
binárium), přednášku na téma Podpora imunity 
(4. 10. od 18  hodin v  Letovské knihovně), zážit-
kový seminář Empatické výchovy (11. 10. od 18 
hodin v  Letovské knihovně) nebo již tradiční 
Dětský podzimní bazárek (15. 10. od 8.30 hodin 
v pivotelu MMX). Bližší informace o jednotlivých 
kurzech a  kompletní nabídku rodinného centra 
najdete na  www.letanek.cz. Těšíme se na vás 
a  vaše děti a  přejeme vám příjemné baboletní 
dny.

J. Nosková

Chcete hrát hokej?

Podzim sice teprve začíná, ale na zimním stadi-
onu v Černošicích už začala zimní sezóna.

Jako každý rok hledá hokejový klub SK Čer-
nošice do svých řad nové malé kamarády. Dne 
29. září 2016 v 15 hodin chystá společně s ČSLH 
pro všechny kluky a  holky ve věku 4 – 8let 
velkou náborovou akci v  rámci týdne hokeje. 
Přijďte se podívat, jak to chodí na tréninku, 
seznámit se s prostředím a trenéry, vyzkoušet si 
své dovednosti a okouknout zápas o něco málo 
starších kamarádů. Sebou si nezapomeňte vzít 
sportovní oblečení, rukavice, přilbu, a  pokud 
máte tak i  brusle. Každé dítě si kromě nových 
zážitků odnese malý dárek. Nábory dále pokra-
čují i každé další úterý a čtvrtek v 15 hodin a v 
neděli v 8 hodin.

SK Černošice

Příspěvek pana Josefa Kecka

Dne 11. června 2016 proběhla v  Palackého 
ulici občanská akce s  cílem seznámení spo-
luobčanů a  všech, kdo má zájem o  tuto ulici 
v  centru Dobřichovic. Chci touto formou 
poděkovat všem iniciátorům a  organizáto-
rům. Podle mého názoru byla akce úspěšná 
a  poučná jak pro obyvatele ulice, tak pro 
zúčastněné. Někteří z  účastníků si přišli pro-
hlédnout i naši usedlost. Zmiňuji zde některé 
jejich názory:

 bude to pro vás jistě nepříjemné, ale stavbu 
od ulice vám posunou a  budete bydlet 
v novém domě,

 opravdu jste souhlasili s  RP pro centrum – 
v první větě RP je uvedeno, že plán byl zpra-
cován po dohodě s občany,

 RP centra je větší mírou plánem investičním, 
pro některé rodiny i  likvidačním než regulač-
ním,

 jste si vědom, že každý regulativ (to nesmíš, 
to musíš) snižuje cenu nemovitosti při pří-
padném prodeji,

 máte představu o  výši finanční částky při 
realizaci RP a jejím zdroji.
Vysloveny byly i  jiné názory a  pohledy na 

současné dění a momentální situaci obecně. Za 
nejvážnější považuji návrat k  pasivitě. Úvahy 
ve smyslu „podepsala jsem protest proti výšce 
budov v centru, nesouhlasím s RP centra. Nikam 
už nepůjdu, ONI si to udělají stejně podle sebe, 
jak budou chtít.“ Tento názor nebyl ojedinělý. Je 
nutno dodat, že soustavné výzvy vedení města 
„…. přijďte pracovat do komisí“ s  dodatkem 
„…když budou vaše připomínky konstruktivní 
a smysluplné, tak o nich budeme jednat, jinak 
budete přehlasováni….“ dává jasně občanům 
na vědomí marnost prosazení odlišných názorů 
proti generální linii rady města. Pokud došlo 
k hodnocení RP centra, byla hodnocení jedno-
značně negativní.

Při kladném hodnocení minulé podobné 
akce radou města a  vyjádřením podpory 
podobným občanským iniciativám jsem 
čekal větší zájem a návštěvnost představitelů 
města na akci samotné. Není možné souhla-
sit s hodnocením stavu Palackého ulice zjed-
nodušenou úvahou o  nevhodných spádo-

vých poměrech a  pochybováním o  možnosti 
řešení. Obec byla u  projektu, ulice byla obcí 
dozorována, kolaudována, spádové poměry 
dodavatelskou firmou nově stanoveny. Při 
dodržení všech norem a  spolupráci s  doda-
vatelskými firmami nemuselo k  současnému 
stavu dojít. Je nutné se vrátit ke znaleckému 
posudku ze dne 15. 4. 2002, který byl objed-
nán obcí a  vypracován Ing. Krausem a  uva-
žovat o  provedení navrhovaných opatření. 
Rovněž není možné souhlasit s názorem o sta-
novení pořadí priorit nejnutnějších oprav.

V Informačním listu z 18. ledna 2015 je jme-
nováno 21 bodů investičních priorit na období 
2015 – 2018. I když špatný a zhoršující se stav 
ulice je chronicky znám, Palackého ulice není 
ani v jednom bodě uvedena.

Žádám o zveřejnění dopisu v plném znění.
Josef Kecek

Pozn. redakce:  K názoru autora, že RP je spíše 
plánem „likvidačním“ jen poznámka, že RP neob-
sahuje povinnost demolovat stavby v Palackého 
ulici, pokud vlastník se sám nerozhodne svůj dům 
celkově přestavět.

Sport

Názory čtenářů

Hokejový klub SK Černošice hledá do svých řad nové kamarády
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Volejbal v říjnu a v listopadu

Příznivcům volejbalu přijde jistě vhod následující 
přehled domácích utkání všech našich družstev 
v říjnu a listopadu.
Muži A, první liga
Loňskou úspěšnou sezónu, ve které naši vyhráli 
základní část a  postoupili do finále play-off, se 
jistě budou snažit přinejmenším zopakovat. Na 
domácím hřišti je čekají tito soupeři:
14. a 15. října Turnov a TJ ČZU Praha,    28. a  29. 
října Nymburk a Choceň,
11. listopadu MFF Praha,     18. a  19. listopadu Č. 
Budějovice B a ČZU Praha B,
25. a 26. listopadu  Staré město a Brno B.
Ženy A, první liga
V uplynulé sezóně  byly ve své skupině druhé a ve 
finále se umístily na čtvrtém místě. V té nastáva-
jící si jistě povedou stejně dobře, ne-li lépe. Doma 
budou mít za soupeře:
7. a 8. října Hronov, 21. a 22. října Hradec Králové,
4. a 5. listopadu  Španielka,  2. a 3. prosince Brno.
Muži B, krajský přebor 1. třídy
Šesté místo v minulé sezóně se letos určitě pokusí 
vylepšit. Doma je čekají tito soupeři:
8. října  Zruč n. Sázavou,  22. října  Český Brod,  12. 
listopadu  Rakovník, 3. prosince Kolín. 
Zbývající naše dvě družstva svou soutěž hranou 
na venkovních hřištích zahájila už v září.

Ženy B, hrající krajský přebor 2. třídy, mají na 
svém kontě zatím tři výhry a  tři porážky: doma 
prohrály s Lysou n. Labem 3:2 a 3:1, ale zvítězily 
s  Kolínem 3:0 a  3.0; venku hrály v  Čelákovicích, 
kde jednou vyhrály a jednou prohrály.  

Starší žákyně v  krajském přeboru zatím hrály 
na turnaji v  Kounicích, kde dvakrát prohrály. 
Doma budou hrát 17. září, a to s Příbramí, Hořo-
vicemi a Královým Dvorem.

HgS

Kultura u nás i v okolí

TJ SOKOL DOBŘICHOVICE – rozpis cvičení všestrannosti 2016–17

Platný od 5. 9. 2016. O kapacitě jednotlivých hodin rozhodují jednotliví cvičitelé

KATEGORIE KDY CVIČITELÉ

Rodiče a děti od 1.5 do 4 let Středa 9.15–10.15 MS od 7. 9. 2016 Nolová I.

Předškolní děti od 4 do 6 let (bez rodičů) Úterý 16.00–17.00 MS od 13. 9. 2016 Bártová Z.

Mladší žáci 1.–5.tř. Úterý 17.00–18.00 MS od 13. 9. 2016 Bártová Z.

Florbal chlapci od 13. 9. 2016
od 15. 9. 2016

Úterý 16.00–17.30 Hala Bios 
Čtvrtek 16.00 – 17.30 Hala Bios

Horáček J.

Zdravotní cvičení Pondělí .18.00–19.00 MS 
Čtvrtek 18.00–19.00 MS 

Císařová J.
Kýhosová P.

Nohejbal muži Pondělí 20.30–21.30 MS Šilhavý K.

Pilates pro muže a ženy
 

Pondělí 9.00–10.00 MS
Středa 18.00–19.00 MS
Neděle 19.00–20.00 MS

Matějková J.

Volejbal – dospělí / pro ženy a muže Sobota 17.00–19.00 VS Rusá L., Jírová D.

MS = malý sál VS = velký sál
Cvičení všech oddílů začíná v druhém týdnu v září tj. od pondělí 5. 9. 2016, není -li v rozvrhu uvedeno jinak. 
Výše příspěvků na shora uvedené hodiny pro děti na 1. pololetí školního roku je 600,- Kč a  sokolská známka 
pro děti 100,- Kč a pro dospělé 300,- Kč na kalendářní rok. Sourozenecké slevy a sleva při návštěvě více oddílů. 
Změna rozvrhu vyhrazena. Informace o cvičení Vám rádi poskytneme na tel.č. 721 173 368 , mail: irenano-
lova@seznam.cz, www.sokol-dobřichovice/vsestrannost
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Od kruhu ke katedrále

V zimních měsících tohoto roku jsme se celkem 
čtyřikrát sešli, abychom si popovídali o      vývoji 
architektury od pravěku po výstavbu gotic-
kých katedrál. Ukázali jsme si, jak se     rozvíjela 
společně s  geometrií a  proměnami společen-
ských pořádků. Pokračováním tohoto cyklu bude 
výlet do časů renesance a baroka.  Ani tentokrát 
nepředpokládám větší znalosti geometrie nebo 
účast na předchozích setkáních. Přeji si, abychom 
více rozuměli tomu, co nás obklopuje – a  to je 
ve významné míře právě architektura. Přeji si, 
abychom si více vážili odkazu a  umění našich 
předků a  připomněli si i  některé z  historických 
kořenů naší současnosti.

Zvu vás na první setkání v neděli 23. října od 
17 hodin v sále dr. Fürsta v Dobřichovicích. Další 
přednášky budou 6., 13. a  27. listopadu 2016 
tamtéž. Vstupné dobrovolné. Zvu vás do slunné 
Florencie a ještě dál…

Alena Šarounová

Dobřichovická divadelní 
společnost na přehlídkách

Naši ochotníci nespí, ale pilně pracují. Postoupili 
na přehlídku amatérských divadelních souborů 
s názvem „Krakonošův divadelní podzim“ s úspěš-
nou hrou „Mátový nebo citron“. Vystoupí s  ní ve 
Vysokém nad Jizerou v pátek 7. října. Komu se zdá 
cesta do Vysokého dlouhá, může pár dnů předtím 
vidět tento klenot DDS v  sousedních Řevnicích 
v Biodivadle, a to v neděli 2. října od 18 hodin.

A nejlepší nakonec – poslední letošní vystou-
pení DDS se bude konat opět s „Mátovým nebo 
citron(em)“ v  Praze v  divadle Rokoko na Václav-
ském náměstí (ano, DDS hraje již i na Václaváku!!) 
v neděli 30. října, tentokráte od 19 hodin.

Svatomartinský swingový 
koncert Kateřiny Steinerové @ 
Her Swing Boys

Ve čtvrtek 10. listopadu 2016 proběhne v sále KD 
Plzeňka v Berouně pravá swingová retro tančírna. 

K tanci i poslechu Vám české i anglické swingové 
pecky zazpívá známá muzikálová herečka Kate-
řina Steinerová se svými Swing Boys.

Těšit se můžete na elegantní i dravý předsva-
tomartinský večer v  rytmu krásných melodií ze 
40. a 50. let minulého století za doprovodu vyhlá-
šených jazzmanů – Jiřího Růžičky, Svatobora 
Macáka, Ondřeje Klímka, Jana Linharta, Vojtěcha 
Havelky a Karla Wasky. Nebudou chybět taneční 
vystoupení ani prodej stylových vlasových fasci-
nátorů a  ochutnávka vína. Kateřinu Steinerovou 
(30) můžete znát mj. z hlavních rolí v muzikálech 
Pomáda, Osmý světadíl, Atlantida a  Tajemství, 
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uváděných v divadle Kalich v Praze. Tančí v muzi-
kálové férii Ondřeje Havelky „V rytmu swingu 
buší srdce mé“ v Národním divadle a nově hraje 
v muzikálu „Srdcový král s hity Elvise Presleyho“. 
Na televizních obrazovkách jste Kateřinu mohli 
vidět v  seriálech Svatby v  Benátkách, Vyprávěj 
či Rozsudek. Letos navíc vydala analogově nato-
čenou swingovou gramodesku s  největšími hity 
Peggy Lee, které také na koncertě také zazní. 
Přijďte a nechte se unést do zlaté éry swingu.

Začátek 19.00 hod.  Vstupenky zakoupíte v síti 
Colosseumticket.cz.

EN, Info

ŘEVNICE

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725 852 815 kultura@revnice.cz

Pozvánka na koncert Společná věc
Přijměte pozvání na koncert Společná věc, který 
se uskuteční v kině Řevnice dne 26. října 2016 od 
18.30.

Tomáš Pfeiffer a Vodnářský zvon vytváří jedi-
nečné souznění hráče a nástroje, tvoříce tak neo-
pakovatelný umělecký zážitek. Návštěvníci kon-
certu uvidí výjimečný multimediální projekt spo-
jující historický nástroj Vodnářský zvon s unikátní 
velkoplošnou parabolickou projekcí. Filmový 
doprovod – příběh pro jednotlivé skladby kon-
certu je inspirován každodenním životem. 
Témata skladeb koncertu Společná věc se pra-
videlně obměňují. V  letošním roce se návštěv-
níci mohou těšit např. na skladbu Rezonan-
tia Temporum – souznění zvonů, Vodnářského 
zvonu a zvonu z chrámu sv. Víta v Praze. Pohled 
do hlubokého i blízkého vesmíru nám zprostřed-
kují dosud málo známé snímky v  Patria Deum. 
V  tónech tohoto nástroje – Vodnářského zvonu 
lze prožít hloubky rezonance, která dle odkazu 
dávných mistrů kladně působí na celou bytost 
i prostor. Na závěr koncertu budete mít možnost 
vidět Vodnářský zvon zblízka a  pozorovat krásu 
vodní hladiny, která při fortissimech levituje v tisí-
cích kapičkách, nebo vytváří rezonanční obrazce. 
Těšíme se na Vaši návštěvu a  přejeme příjemný 
kulturní zážitek.

Předprodej vstupenek: e-shop www.dub.cz, 
Knihkupectví LeAmos, nám. Krále Jiřího z  Podě-
brad 48, Řevnice, tel. 603822760. Info: 737 
198 683

Lucie Zemanová a Soul Sisters
Po delší době se v Řevnicích ozve jazz, doufejme, 
že najde u publika patřičnou odezvu. Koncert se 
koná v neděli 23. 10. od 18 hodin v sále řevnic-
kého Zámečku.

Toto uskupení hraje fůzi jazzu a soulu, skvěle 
oživuje hity Stevieho Wondera a Arethy Franklin, 
dokonale ovládají svoje nástroje.

Lucie Zemanová – hlas
Vystudovala Pražskou konzervatoř, spolupra-

cuje s  Back Side Big Bandem,  Steamboat Stom-
pers či s  Dixieland Messengers. Hostuje s  Big 
Bandem Českého rozhlasu.

Jakub Urban – klavír

Kulturní přehled  
Dobřichovice – říjen 
2016

Výstavy

Galerie Bím – Sochy Jaroslava Řehny 
a Fotky Jana Neuberta. Pro velký úspěch 
se výstava prodlužuje do konce října.

Zámek – do konce září můžete ještě 
shlédnout velmi zajímavou výstavu Sta-
vební vývoj dobřichovických domů 
v  plánech, dokladech a  fotografiích. 
Hlavní autorce výstavy Anně Adámkové 
se podařilo sestavit unikátní výstavu, 
která se skládá z  původních stavebních 
plánů a  fotografií nejstarších dobřicho-
vických domů. Na výstavě dále spolupra-
covali Mirka Neubertová, Václav Krato-
chvíl a Jaroslav Franta.

Zámek – od 6. října do 26. října Ima-
ginární domovina – fotografie Alfreda 
Šupíka z  let 1975 – 2010. Alfred Šupík 
vystaví část své fotografické sbírky 
v rodném prostředí, kde prožil léta svého 
mládí a  naplněných přání o  cestování. 
Po studiích na ČVUT v Praze odcestoval 
díky událostem roku 1968 do Londýna 
a  během dlouhodobých pracovních 
pobytů v  mnoha zemích rozšiřoval své 
fotografické portfolio, které začal zpra-
covávat a  vystavovat hlavně v  Londýně 
od začátku 90. let. 

V sobotu 1. října 8:00 – 12:00 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Kulturní centrum Dobřichovice

Ve čtvrtek 6. října ve velkém 
sále na zámku
Vernisáž fotografické 
výstavy Alfreda Šupíka

Od 6. října do 26. října

V sobotu 8. října od 16:00 
v kostele sv. Martina  
a sv. Prokopa v Karlíku  
Písňový koncert

Richarda Nováka (bas) a Jaroslava 
Šarouna (klavír)

V sobotu 15. října 8:00 – 12:00 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Poslední v této sezóně

V sobotu 15. října na zámku 
od 12:00  Festival svíčkové 
– třetí ročník, soutěž  
o nejlepší svíčkovou omáčku

Soutěž začne ve 14:00 hodin

Ve čtvrtek 20. října od 20:00 
v sále MUDr. Fürsta
Křest knihy  
Doc. RNDr. Emila Caldy 
Znovu o věcech a lidech

Setkání doprovodí jazzovými a swingo-
vými melodiemi Velbloud jazz Quartet.

V neděli 23. října od 15:00 
v sále Dr. Fürsta
O princezně se zlatou 
hvězdou

Pohádka divadélka Evy Hruškové

V neděli 23. října od 17:00 
v sále Dr. Fürsta
Architektonická setkávání

Beseda Aleny Šarounové na téma 
slunečná renesance

V pátek 28. října od 19:30
Snění o minulosti 
k příležitosti státního svátku

Vystoupí Ludus Musicus 
a hosté.  Připravuje František Běhounek

V sobotu 5. listopadu  
19:00-22:00 v restauraci 
Lucern – Na Schůdkách
Koncert dixielandové 
skupiny Tango jazzband

www.tango.jazzband.cz.

V neděli 6., 13. a 27. listopadu 
vždy od 17:00 v sále Dr. Fürsta
Architektonická setkávání

Besedy Aleny Šarounové

V sobotu 26. listopadu 
Adventní trhy, mostový 
ples a slavnostní ohňostroj 
k 20. výročí otevření nového 
dobřichovického mostu
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Absolvoval Konzervatoř a  VOŠ Jaroslava 
Ježka. Skládá pro vlastní Urban Trio, spolupracuje 
s  Janem Smigmatorem, vystupuje s  Michalem 
Gerou, Františkem Uhlířem a dalšími jazzmany.

Ondřej Sluka – bicí
Vystudoval Konzervatoř Jaroslava Ježka a učí 

bicí na ZUŠ Bajkalská.
Pavel Šlosar – kontrabas
Hru na kontrabas studoval u Jana Greifonera. 

Spolupracuje se Steaboat Stompers, Evou Emin-
gerovou, Jitkou Vrbovou a dalšími.

Výlet na Svatou horu a do Vysoké u Příbramě
Městské kulturní středisko Řevnice pořádá tento 
výlet ve čtvrtek 20. 10. Navštívíme s průvodcem 
nově zrekonstruovaný areál Svaté hory u  Pří-
brami a poté se přesuneme na prohlídku památ-
níku Antonína Dvořáka do Vysoké.

Přihlášky na adrese kultura@revnice.cz nebo 
MěKS, Mníšecká 29, Řevnice, tel.: 725-852815. 
Cena: 150 Kč.

Sraz u Zámečku v Řevnicích v 9 hodin.
Předpokládaný návrat v 16 hodin.

Kulturní akce občanského sdružení Náruč 
v  Modrém domečku na náměstí Jiřího z  Podě-
brad 3, Řevnice. www.os.naruc.cz

Otevírací doba galerie i  kavárny je v  úterý- 
sobota 9-19 hodin, v  neděli 10-17 hodin, 
v pondělí je zavřeno.

Úspěšný festival Hravě a zdravě v Řevnicích
V minulém roce měl premiérový ročník festi-
valu nečekaný úspěch. Proto v kolébce této myš-
lenky, v  kavárně Modrý domeček, kterou pro-
vozuje spolek Náruč, nebylo pochyb o  tom, zda 
uspořádat v  letošním roce ročník druhý. A  tak 
se v  sobotu 3. září     konal již druhý ročník festi-
valu Hravě a  zdravě. Město Řevnice podpořilo 
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tuto akci mimo jiné uspořádáním Dne bez aut. 
Proto mohlo být vice jak 75 stánků rozmístěno po 
celé ploše náměstí, včetně hlavní silnice. Pohled 
na děti běhající volně a  beze strachu rodičů po 
celém náměstí, senioři usazení se skleničkou 
dobrého vína uprostřed hlavní silnice a  mnohé 
další podobné momenty toho dne, byly dokres-
lujícím obrázkem letošního ještě úspěšněj-
šího  druhého ročníku.

Všichni obchodníci, kteří provozují na 
náměstí své obchůdky, či nabízejí různé služby 
využili příležitosti a  zapojili se do aktivně do 
akce ať už zvýhodněnou nabídkou či prodlou-
ženou otevírací dobou.  Osloveny byly všechny 
místní spolky, organizace, kroužky, podnikatelé, 
školy, školky, různá zájmová sdružení I  fyzické 
osoby. Pro ty, kteří nemohli přijít v  sobotu na 

náměstí, byla připravena Rodinná hra, která 
provedla všechny zájemce po 12 různých sta-
novištích rozmístěných v  Řevnicích.   Každý 
tým, který vyrazil na trať s hrací kartou a obešel 
všechna stanoviště, byl odměněn poukázkou 
na kávu do kavárny Modrý domeček. Navíc 
v  závěru festivalu proběhlo losování o  věcné 
ceny. Celkem bylo vydáno 145 hracích karet na 
Rodinnou hru, což svědčí o velké účasti na fes-
tivalu samotném. Odhaduje se, že se festivalu 
účastnilo na 2000 lidí.  

V pokusu o  překonání loňského rekordu 
v  přinesených štrůdlech se vybralo rekordních 
celkem 18 štrúdlů, které byly rozkrájeny a zdarma 
rozdány všem zájemcům.

Na pódiu se střídala živá kapela s  vystoupe-
ními místních i okolních tanečních a sportovních 

kroužků.  V mezičase zazněly rozhovory na zají-
mavá témata či se zajímavými lidmi.

Největší úspěch sklízel projekt Tančírna. Díky 
profesionálnímu tanečníkovi se podařilo přesně 
podle očekávání organizátorů roztančit téměř 
celé náměstí.  Vystupoval v několika blocích a do 
rytmu se pohybovali I zarputilí odpůrci jakéhoko-
liv pohybu.  

Stylově v  námořnickém duchu nazdobený 
komunitní stůl, který byl postaven kolem celé 
řevnické kašny, byl po celý den obsazen a  plnil 
svůj účel na 100%. Kašna stylizovaná do podoby 
námořního přístavu, plnila svoji roli místa pohody 
a  pospolitosti. Střídali se zde skupinky lidí, jed-
notlivci, známí i neznámí lidé konverzovali mezi 
sebou bez zábran a předsudků.  Přitom si pochut-
návali na různých dobrotách.  



18

9/2016



19

9/2016

Přidanou hodnotou celého dne bylo opravdu 
skvělé počasí.  

Všichni doufají, že s příštím rokem se budou 
moci těšit na třetí ročník Řevnického rodinného 
festivalu Hravě a zdravě.

Kino Řevnice říjen 2016
(více na www.kinorevnice.cz)
1. října sobota
15:30 Obr Dobr 110 Kč
17:30 Dítě Bridget Jonesové 120 Kč
20:00 Anthropoid 120 Kč
2. října neděle
18:00 DIVADLO Mátový nebo citron (Dobřicho-
vičtí ochotníci)
5. října středa
20:00 Tohle je náš svět 90 Kč
7. října pátek
17:30 Sirotčinec slečny Peregrinové 120 Kč
20:00 Instalatér z Tuchlovic 120 Kč
8. října sobota
15:30 Kubo a kouzelný meč 110 Kč
17:30 Woody allen: Café society 100 Kč
20:00 Dívka ve vlaku 110 Kč
12. října středa
20:00 Rodinné štěstí 90 Kč
14. října pátek
17:30 Teorie tygra 90 Kč
20:00 Bezva ženská na krku 120 Kč
15. října sobota
15:30 Tajný život mazlíčků 110 Kč
17:30 Instalatér z Tuchlovic 120 Kč
20:00 Anthropoid 120 Kč
19. října středa
20:00 Psí srdce 90 Kč
21. října pátek
17:30 Lichožrouti 120 Kč
20:00 Inferno 120 Kč
22. října sobota
15:30 Až na severní pól 100 Kč
17:30 Beatles: Eight Days a Week 110 Kč
20:00 Ostravski Ostravak 120 Kč
26. října středa
15:00 (BABY-BIO) Prázdniny v Provence 80 Kč
18:30 KONCERT Společná věc Tomáš Pfeffer 
a vodnářský zvon
28. října pátek
17:30 Doctor Strange 120 Kč
20:00 Devátý život Luise Draxe 110 Kč
29. října sobota
15:30 Lichožrouti 120 Kč
17:30 Bezva ženská na krku 120 Kč
20:00 Tenkrát v ráji 120 Kč

PRAHA – RADOTÍN

Kulturní středisko U  Koruny, nám. Osvobodi-
telů 15, Radotín. Tel. 257 911 746. Internet: www.
ukoruny.net nebo www.praha16.eu. Nabízíme 
hlídání dětí.

Čtvrtek 13. října – velký sál Kulturního stře-
diska Radotín v domě U Koruny od 19.00 hodin

Jana Eyrová
Nesmrtelný příběh lásky chudé dívky Jany 

Eyrové v  podání Společnosti Františka Kreuz-
manna, vstupné 150 Kč

Román Jana Eyrová patří dodnes k  světo-
vým bestsellerům. Příběh lásky chudé dívky 

Jany Eyrové a bohatého pana Rochestera se stal 
nesmrtelným. Příběh jejich lásky je nabitý udá-
lostmi, překvapivými dějovými zvraty, silnými 
emocemi, tedy vším, co má dobrý divadelní 
příběh mít.

František Kreuzmann dokázal román na 
jeviště převést s lehkostí, opravdovostí, pokorou 
a všemi potřebnými vášněmi i tajemstvím. Vyvá-
žené a  poctivé herecké výkony ale podávají 
všichni členové jeho společnosti: dvě herečka 
a dva herci v 11 rolích. Výborně funguje úsporná, 
ale funkční scénografie, kostýmy i krásná hudba.

Překvapivý herecký výkon podává radotí-
ňačka Milada Čechová. Původní profesí loutko-
herečka tu vystupuje hned ve třech rozdílných 
rolích. Její muž Vladimír Čech jí jistě z hereckého 
nebe tleská!

Den bez aut v Řevnicích – kdy se toho dočkáme v Dobřichovicích?
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Nabízím profesionální zpracování 
povodňových plánů a havarijních plánů 

Ing. Jiří Endlicher – povodnovyplan.webnode.cz
Ostružinová 2108, Černošice, tel. 724 903 164

Prodej slepiček
Drůbež Červený Hrádek  prodává slepičky  typu  

Tetra  hnědá a Dominant  ve  všech barvách. 
Stáří 14 - 19 týdnů. Cena 149 - 180,- Kč/ks.

Prodej se uskuteční dne 5. října 2016  
v Dobřichovicích  u  městského úřadu  od 14.20 hod.
Při prodeji slepiček probíhá i výkup králičích kožek 

- cena dle poptávky.
Informace: Po - Pá  9 – 16 hod. na tel. 601-576270, 

606-550204, 728-605840

Město Dobřichovice nabízí 
k pronájmu suterénní byt 2+kk 
v budově zdravotního střediska v ulici Březová 341. 

Žádosti zasílejte nebo podávejte do podatelny 
Městského úřadu Dobřichovice, 

Vítova 61, 252 29 Dobřichovice, nebo na mailovou 
adresu tajemnik@dobrichovice.cz

Zpracování účetnictví Ing. Jitka Supová
Účetnictví pro OSVČ nebo menší firmy a spolky. Daňová evidence, jednoduché účetnictví, 

podvojné účetnictví, mzdová agenda. Daňová přiznání, kontrolní hlášení, Intrastat
Výhodné ceny individuálně nastavené dle komplexnosti a počtu dokladů

Kontakt: jsupova@seznam.cz,  tel. 774791119
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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1. a 15. října od 8 do 12 hodin

DOBŘICHOVICKÉ
FARMáŘSKÉ TRHY 

před zámkem

www.dobrichovicketrhy.cz

  Čtvrtek 20. října – Klubová scéna Milana 
Peroutky (vchod ze dvora domu U Koruny)

Jablkoň
Koncert svérázné, legendární skupiny, která se 

s  nevšedním nadhledem pohybuje na hranících 
moderní vážné hudby a popu. Vstupné 150 Kč.

 
Sobota 22. října – velký sál Kulturního stře-

diska Radotín v domě U Koruny od 15.00 hodin
Tři prasátka a my čtyři
Pohádka o  tom, jak si děti hrály na prasátka 

i  na divadlo v  podání dětské odnože Divadelní 
společnosti Křoví. Vstupné 60 Kč

 
Sobota 22. října – velký sál Kulturního stře-

diska Radotín v domě U Koruny od 19.00 hodin
Hvězda
Divadelní one woman show s  Evou Holubo-

vou v hlavní roli komedie Patrika Hartla – Studio 
DVA. Vstupné 480 Kč.

Příběh se odehrává během nejdivočejšího 
týdne života herečky oblastního divadla, která 
se stala známou teprve ve zralém věku, kdy byla 
obsazena do role sestřičky v  nekonečném tele-
vizním seriálu. Svůj příběh vypráví při besedě 
s diváky.

„Tato hra je stvořená pro všechny, kdo se chtějí 
s chutí zasmát a netrpět přitom pocitem, že se smějí 
přihlouplé frašce a vlastní plytkosti. Eva Holubová je 
zkrátka neuvěřitelně sympatická Hvězda s  velkým 
H, jaké se vidí jen zcela výjimečně,“ komentoval 
herecký koncert divadelní kritik Patrik Hartl.

One woman show přitom režisér označil za 
extrémně těžkou disciplínu, kterou dokud herec 
nezkusil, tak to neví. „Vyžaduje člověka, který je 
– vedle nezbytného talentu – ve své kreativitě co 
nejsvobodnější, nebojí se a umí si hrát. To všechno 
Evička splňuje,“ podotkl Hartl. Nenechte si ujít 
tento herecký koncert v Koruně.

Věra Peroutková


